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БТПП - (БРОЙ НОВИНИ: 7)

В последните седмици на лятото ямболските производители са готови да покажат на жителите и гостите на града
тазгодишния си урожай от пресен мед, лавандула, зеленчуци и плодове и др.

Ценителите на местни, сезонни и пресни зеленчуци в Ямбол ще могат да се насладят и да си закупят от
зеленчуковото разнообразие, отгледано и произведено от семейство Петрови от с. Гълъбинци. Продуктите с
марка Lavender paradise (от англ. "Лавандулов рай"), също от с. Гълъбинци, ще радват ямболци с лавандуловите си
продукти. Мед и пчелни продукти, събрани и произведени в няколко села в общините Болярово, Елхово и Тунджа
отново ще радват окото и сетивата на ямболци тази седмица. Местните вина на Вила Меден от с. Меден кладенец,
както и уникалните биологични продукти на фирма Агроник от с. Симеоново – и двете от територията на община
Тунджа, ще бъдат на познатото място в последния четвъртък на месеца в Ямбол. Участие и в това изложение ще
вземат Мандра Ситос, от с. Ситово, община Болярово.

Двадесет и второто областно ямболско изложение за местни и пчелни продукти се организира от нашата
фондация "Ямбол – вкус и традиции" в партньорство с Община Ямбол и Ямболската търговско-промишлена
палата.

Избирайки местните продукти, ние подкрепяме ямболска икономика. Нека правим осъзнат избор като
потребители и подкрепяме местните производители! Това е кауза, която запазва поминъкa в нашата Ямболска
област. С тези малки стъпки като потребители, можем да допринесем много за града и региона си.

Изложението ще продължи от 08:00 до 18:00 ч. на 29.8.2024 г. (четвъртък) на площад "Освобождение" (пред
Безистена) – южна страна.

Професионални организации на туроператорите и турагентите не са съгласни с предложения на
ресорното министерство за промени в Закона за туризма, свързани със създаването на Гаранционен фонд.
Те ще внесат своето становище в министерството по проекта на нормативен акт до 2 септември, когато
изтича крайният срок за обществено обсъждане на проектозакона.

Това стана ясно на среща с участието на заинтересовани страни във връзка с проекта за промени в закона в
БТПП, а позицията на професионалистите съобщи за БТА Павлина Илиева, председател на Управителния съвет
на Сдружение на туроператорите и туристическите агенти "Обединение "Бъдеще за туризма" (СТТА ОБТ).

В срещата участваха представители на ОБТ, Сдружението "Туризъм", Българската асоциация за устойчив туризъм и
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Българската асоциация на туристическите агенции (БАТА), които настояха за промени в текста за създаването на
Гаранционен фонд, предложен за обществено обсъждане от Министерството на туризма, като в него бъдат
включени и предложени от тях промени.

В началото на август Министерство на туризма публикува за обществено обсъждане проект на Закон за изменение
и допълнение на Закона за туризма, който касае създаването на Туристически гаранционен фонд. С предложения
проект се предлагат промени в националното законодателство, свързани с транспонираната в него през 2018 г.
Директива (ЕС) 2015/2302 на Европейския парламент и на Съвета от 25 ноември 2015 г. относно пакетните
туристически пътувания и свързаните пътнически услуги, съобщиха тогава от министерството.

В същия ден – 6 август, Обединение "Бъдеще за туризма" (ОБТ), Българска асоциация на туристическите агенции
(БАТА) и Сдружение "Туризъм", чиито представители от началото на юли 2021 г. обсъждат текстовете за изменение
на Закона за туризма, съобщиха, че предложеният от Министерството на туризма гаранционен фонд отваря
широко вратата за сивия сектор, създава възможност за въвеждане в заблуждение на потребителите, изкривява
пазара и поставя в неравностойно положение туроператорите, организатори на туристически пътувания.

Пред БТА също в началото на август заместник-министърът на туризма Ирена Георигева посочи, че с
предложения от Министерството на туризма проект за промени в Закона за туризма потребителят получава
защита на своите интереси пряко чрез два инструмента – възможност за нов вид застраховка или банкова
гаранция и туристически гаранционен фонд. Целта на проектозакона е въвеждане на допълнителна защита
именно за потребителя при несъстоятелност на организатора на туристическите пътувания, а за туроператорите –
създаване на удобен инструмент за обезпечаване на отговорността им спрямо пътуващите, каза тогава Ирена
Георгиева.

На провелата се вчера следобед дискусия Павлина Илиева посочи, че от ОБТ са предложили да няма застраховка
и да има само Гаранционен фонд и допълни, че няма да има туроператор, който да не бъде засегнат от този фонд.

Тя изтъкна, че в момента застраховката "Професионална отговорност" покрива между 23 и 27% от сумата, платена
от клиента, и по думите й това е неработещ механизъм. Илиева цитира данни на Министерството на туризма,
според които 1480 фирми в момента имат туроператорски лиценз, от тях приблизително 1100 фирми са със
застраховка с 25 000 лева покритие, а само 13 имат покритие за 1,4 млн. лева.

По отношение на проектозакона Илиева посочи, че ОБТ не е съгласно с въвеждането на правните субекти
туроператор А (който прави изходящ туризъм) и Б (който продава на фирми), освен това няма яснота как ще се
формират вноските във фонда, колко ще струва на фирмите участието в него, не е ясно и как посочените в
проектозакона туроператори А и Б ще се защитят пред ЕК, защото по думите на Илиева "такова нещо по света
няма в предлагания вид". Лично за мен това е широко отворена врата за сивата икономика, заяви Павлина
Илиева.

Според нея е необходимо да се приложат моделите на фондовете в Европа, като се направят работещи за
България.

Димитър Попов, председател на Българската асоциация за устойчив туризъм, напомни, че има датски,
нидерландски, германски, шведски работещи модели на гаранционни фондове, но изтъкна, че българският
законопроект не е "стъпил" върху тях и дори няма сравнителна таблица за това как те работят. Според него
участието в гаранционния фонд ще излезе по-скъпо спрямо застраховката само за туроператори с влошена
ликвидност и финансови показатели.

Проф. Георги Рачев, заместник-председател на Българската асоциация на туристическите агенции /БАТА/, посочи,
че предложеният законов текст е с ниска правна стойност. В него има категории, които не са пояснени, не е
посочено и как ще се определя вноската във фонда, смята той. По думите му фондът трябва да бъде управляван и
от бранша.

Туроператорите в момента не обмислят протестни действия заради промените в Закона за туризма, предложени
от ресорното министерство, съобщи за БТА Павлина Илиева. Такива би имало в седмицата след края на
общественото обсъждане на проектозакона, което приключва на 2 септември, ако от Министерството не вземат
под внимание мнението на бранша по промените, свързани с Гаранционния фонд, допълни тя.

Илиева отбеляза, че е оптимист по отношение на разговорите с министерството на туризма. За мен диалогът е
нещото, което ще свърши работа, а не протестът, допълни тя.

Този четвъртък /29 август 2024 г./ от 08:00 до 18:00 часа, ще се проведе двадесет и второто областно ямболско
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изложение за местни и пчелни продукти, което ще се състои на пл. "Освобождение" в гр. Ямбол – (пред Безистена)
– южна страна.

В редовния формат на изложенията, които се провеждат всеки последен четвъртък на месеца в гр. Ямбол, на
вниманието на жители и гости на града отново ще има богато разнообразие от продукти изключително на местни
производители от територията на Област Ямбол.

Ценителите на местни, сезонни и пресни зеленчуци в Ямбол ще могат да се насладят и да си закупят от
зеленчуковото разнообразие, отгледано и произведено от семейство Петрови от с. Гълъбинци. Продуктите с
марка Lavender paradise (от англ. "Лавандулов рай"), също от с. Гълъбинци, ще радват ямболци с лавандуловите си
продукти. Мед и пчелни продукти, събрани и произведени в няколко села в общините Болярово, Елхово и Тунджа
отново ще радват окото и сетивата на ямболци тази седмица. Местните вина на Вила Меден от с. Меден кладенец,
както и уникалните биологични продукти на фирма Агроник от с. Симеоново – и двете от територията на община
Тунджа, ще бъдат на познатото място в последния четвъртък на месеца в Ямбол. Участие и в това изложение ще
вземат Мандра Ситос, от с. Ситово, община Болярово.

Двадесет и второто областно ямболско изложение за местни и пчелни продукти се организира от нашата
фондация "Ямбол – вкус и традиции" в партньорство с Община Ямбол и Ямболската търговско-промишлена
палата.

Нека правим осъзнат избор като потребители и избираме и подкрепяме местните производители! Това е кауза,
която запазва поминък в нашата Ямболска област. С тези малки стъпки като потребители, можем да допринесем
много за града и региона си като граждани.

Четири сдружения на туроператорите са в готовност да излязат на протест срещу промените в Закона за туризма,
които са обявени за обществено обсъждане, и с които се цели създаването на Гаранционен фонд за защита на
българските потребители при фалит на някоя компания. Това се разбра от среща днес в Българската търговско-
промишлена палата, на която се събраха представители на Обединение "Бъдеще за туризма", Българската
асоциация на туристическите агенции (БАТА), Сдружение "Туризъм" и новата Българска асоциация за устойчив
туризъм (БАУТ). Текстовете са подготвени от Министерството на туризма и са пуснати за обществено обсъждане от
служебния министър на туризма Евтим Милошев.

Протестът може да се проведе на 3 септември вечерта, като на 2 септември 2024 г. изтича срокът за предоставяне
на становища по предложенията за създаването на Гаранционния фонд. И четирите организации ще изпратят
своите мнения до ведомството. На срещата не присъстваха представители на Асоциацията на българските
туроператори и туристически агенти (АБТТА), която подкрепя промените в закона, но и тя изрази критики по
отношение на липсата на контрол в проекта.

Байко Байков от УС на Българска асоциация за устойчив туризъм предложи протестът да се проведе на 3
септември, за да се изрази позицията на бранша. "Министерството на туризма да изтегли закона и да се започне
отначало, като текстовете да бъдат пренаписани", заяви той. Според него правната дирекция на министерството
не е адекватна от 10 години и пречи на бранша. Байков поиска оставките им. "Това са хора, които не работят в
полза на бранша, а само го саботират", коментира Байков. Туроператорите в залата призоваха още да се иска
оставката и на Мая Никовска, която е директор на дирекция "Туристическа политика" в министерството. Никовска е
от времето на ГЕРБ, когато министър беше Николина Ангелкова.

Свидна Динева от ОБТ също се обяви за протест, с който браншът да си заяви позицията по текстовете за
създаването на Гаранционния фонд и да поиска оттегляне на проекта. Новият председател на БАТА Одисей
Спасов предложи да се изпратят писма до всички парламентарни групи в Народното събрание, до председателя
на Комисията по туризъм в парламента Цончо Ганчев и до Министерския съвет, че сдруженията на туроператорите
са против приемането на закона.

Председателят на ОБТ Павлина Илиева съобщи, че е разговаряла по проблемите на среща с министър Милошев,
който е обещал, че "текстовете няма да продължат напред без съгласието на бранша и без постигането на
консенсус".

Зам.-министърът на туризма Ирена Георгиева обяви пред TravelNews, че до 2 септември 2024 г. се събират
становищата на браншовите организации и на туроператорите. "Очакваме да внесат своите становища и
предложения. Всичко ще бъде обсъдено с бизнеса и ще бъде отчетено всяко едно мнение преди внасянането за
одобрение от Министерския съвет и Народното събрание", каза Георгиева.
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В бъдещия Гаранционен фонд трябва да правят вноски самите туроператори и той трябва да покрива
евентуалните щети, докато сега се работи на принципа със застраховки, но те не обхващат целия риск на
пътуващите. Изискването е на Европейския съюз и е залегнало в директивата за защита на потребителите при
пакетни пътувания с туроператор, който им е продал общо самолетен билет (или друг транспорт), хотелско
настаняване и трансфери. В момента само България няма такъв Гаранционен фонд от всички страни-членки.

"Ако законът се приеме в този вид, ще се отвори вратата за сивата икономика. По време на работните срещи с
Министерството на туризма се обсъждаха различни варианти и модели на Гаранционния фонд. Представеният
проект обаче не съдържа желаните от нас текстове, което ни разочарова и подкопа доверието ни в
Министерството на туризма", обяви пред TravelNews Павлина Илиева. От организацията настояват за модела,
който те са предложили, а именно да се правят вноски във фонда на базата сключен договор между туроператора
и крайния клиент. Всеки трябва да бъде задължен да вписва договорите си във фонда и така ще подлежи на
контрол, каза Илиева. Тя допълни, че ако няма клиент – физическо лице, тогава няма да се подава информация и
да се внасят пари във фонда. Според нея изцяло в проекта лисва глава за контрол и контролен орган в бранша.

Павлина Илиева и Димитър Балтов от ОБТ

Павлина Илиева посочи, че вноската в Гаранционния фонд не трябва да бъде на база процент върху целия оборот
на туроператора. При работа с оборот за бъдещ период много лесно могат да се манипулират данните с цел
плащането на по-малки вноски. Това е предпоставка за бързо източване на фонда, както и за некоректно плащане
от страна на туроператорите, обясни тя. Именно заради това от ОБТ настояват вноската към фонда да бъде
процент от сумата на регистриран договор с клиент и той да получава сертификат, че неговата сума е обезпечена
от Гаранционния фонд. Така всеки туроператор ще подписва договор с клиента и няма как да го скрие, защото
потребителят ще го търси и изисква. По този начин всички туроператори, предлагащи пакети, ще трябва да са
регистрирани и да участват в Гаранционния фонд. Така контролният орган ще бъде самият клиент, а не чиновници
или администрация, защото той ще си търси сертифика, смята Илиева. А всички останали туроператори, които
нямат договори с крайни клиенти, трябва да бъдат на отчетност във фонда, но няма да правят вноски до момента,
в който не сключат такъв.

В проекта се предлага създаването на туроператор А и туроператор Б. Към първия ще се регистрират всички, които
работят с крайни клиенти и ще правят вноски в Гаранционния фонд. Въвежда се нов правен субект – туроператор
Б, който не работи с крайни клиенти. Той предлага и продава набор от туристически услуги или туристически пакети
само на други търговци - туроператори или туристически организатори, с оглед включването им в техни
туристически пакети, предлагани, продавани и осъществявани от страна на последните на и към пътуващи -
крайни потребители, пише в проекта. Тези туроператори продават услуги на други компании и затова няма да са
длъжни да правят вноски към новия гаранционен фонд. "Разбирам разграничаването, защото това са две
различни дейности с едно и също име, но тези компании ще бъдат поставени в неравностойно положение", каза
Павлина Илиева. За Туроператор А са изброени много задължения, изисквания и наказания, докато за
Туроператор Б няма никаква отчетност и контрол, а ще ползва облекчените данъци в туризма. Освен това никъде в
проекта няма залегнали изисквания само за онлайн туроператори в новата реалност.

Председателят на Сдружение "Туризъм" Венцислав Кръстев настоява туроператорите от тип Б също да имат
задължения и да се осъществява контрол върху тях. "Има опасност повечето фирми да се пишат, че са
Туроператор Б и не работят с крайни клиенти, за да не плащат вноски в Гаранционния фонд и съответно няма кой
да ги контролира", каза Кръстев. И от това сдружение настояват туроператорите от тип А да плащат вноска във
фонда на базата на продаден туристически пакет. Според Кръстев не трябва да бъде на базата процент от
оборота, защото може фирмата да има приходи от различни дейности. Той даде за пример, че ако се продаде
имущество или актив, не трябва да се взима този оборот при определянето на вноската.

"Не знам чия идея е този идиотизъм като Туроператор А и Б и никъде го няма това с две отделни регистрации",
заяви Димитър Попов, председател на новата Българска асоциация за устойчив туризъм. Гаранционният фонд
трябва да се интересува единствено от пакетите с директна продажба и това трябва да се отразява в справките,
изпращани всяко тримесечие. И само от този оборот трябва да зависи размерът на банковата
гаранция/обезпечението, обясни Попов. Според него никъде в законопроекта не е упоменат размерът на
обезпечението и праговете, а това е най-важното. "Къде са финансовите показатели, от които зависят праговете за
обезпеченията?", попита той. Попов също е за оттеглянето и редакция на законопроекта.

Байко Байков от същото сдружение допълни, че създаването на туроператор Б е прах в очите. Такъв вид
съществува в Сърбия (бивша Югославия), а ние сме част от ЕС и трябва да вземем моделите от страни-членки. Той
подчерта, че има добри примери в скандинавските страни. Според него не може Туроператор Б да остане извън
контрола на фонда, защото той също е част от Закона за туризма и подлежи на регистрация. Байков смята, че
Гаранционният фонд трябва да се управлява от бизнеса, а не от министъра на туризма. Така е например във
Великобритания. "Има опасност при нас да се получи конфликт на интереси, защото разрешителните за дейността
се издават от министъра на туризма, а в същото време той трябва да контролира и туроператорите във фонда. Ние
като бранш трябва да контролираме и управляваме фонда", коментира още Байков.

Зам.-председателят на БАТА Георги Рачев също подчерта, че министърът може да манипулира фонда, защото той
ще назначава управителен съвет. Той допълни, че в предложените текстове на министерството няма нищо по
отношение на вноските, които трябва да плащат туроператорите. "Това не са нашите пари, а на българските



туристи и са за тяхна защита", посочи той. Според него е важно бизнесът да има контрол над фонда, защото с
натрупването на пари в него, ще спадат вноските. От друга страна в закона трябва да залегнат и текстове за
изразходването на парите, защото има неясноти, че те може да бъдат инвестирани, а това е притеснително кой и
как ще ги използва целесъобразно, каза Рачев.

Зам.-председателят на ОБТ Димитър Балтов отбеляза, че контролът е изключително важен, защото може да се
появат схеми за източването на Гаранционния фонд. "В него ще се събират пари и трябва да е ясно къде ще
отиват и при какви условия ще се харчат", подчерта той.

Професионални организации на туроператорите и турагентите, които не са съгласни с предложения на ресорното
министерство за промени в Закона за туризма, свързани със създаването на Гаранционен фонд, ще внесат своето
становище в министерството по проекта на нормативен акт до 2 септември, когато изтича крайният срок за
обществено обсъждане на проектозакона. Това съобщи за БТА Павлина Илиева, председател на Управителния
съвет на Сдружение на туроператорите и туристическите агенти "Обединение "Бъдеще за туризма" (СТТА ОБТ). По
инициатива на Сдружението днес се състоя среща с участието на заинтересовани страни във връзка с проекта за
промени в закона в БТПП.

Целта е след общественото обсъждане министерството да продължи работа с нас като работна група и да
променим текста, който е в момента, и едва тогава проектозаконът да се внесе в Министерския съвет, каза Илиева
по време на дискусията.

В срещата участваха представители на ОБТ, Сдружението "Туризъм", Българската асоциация за устойчив туризъм и
Българската асоциация на туристическите агенции (БАТА).

Причината за срещата с бранша е, защо след три години работа се налага ние първи да излезем с мнение против
на това, което беше публикувано за обществено обсъждане, посочи Павлина Илиева.

В началото на август Министерство на туризма публикува за обществено обсъждане проект на Закон за изменение
и допълнение на Закона за туризма, който касае създаването на Туристически гаранционен фонд. С предложения
проект се предлагат промени в националното законодателство, свързани с транспонираната в него през 2018 г.
Директива (ЕС) 2015/2302 на Европейския парламент и на Съвета от 25 ноември 2015 г. относно пакетните
туристически пътувания и свързаните пътнически услуги, съобщиха тогава от министерството. В същия ден – 6
август, Обединение "Бъдеще за туризма" (ОБТ), Българска асоциация на туристическите агенции (БАТА) и
Сдружение "Туризъм", чиито представители от началото на юли 2021 г. обсъждат текстовете за изменение на
Закона за туризма, съобщиха, че предложеният от Министерството на туризма гаранционен фонд отваря широко
вратата за сивия сектор, създава възможност за въвеждане в заблуждение на потребителите, изкривява пазара и
поставя в неравностойно положение туроператорите, организатори на туристически пътувания. В интервю за БТА
също в началото на август заместник-министърът на туризма Ирена Георигева посочи, че с предложения от
Министерството на туризма проект за промени в Закона за туризма потребителят получава възможност за защита
на своите интереси пряко чрез два инструмента – възможност за нов вид застраховка или банкова гаранция и
туристически гаранционен фонд. Целта на проектозакона е въвеждане на допълнителна защита именно за
потребителя при несъстоятелност на организатора на туристическите пътувания, а за туроператорите – създаване
на удобен инструмент за обезпечаване на отговорността им спрямо пътуващите, каза тогава Ирена Георгиева.

На днешната дискусия Павлина Илиева посочи, че от ОБТ са предложили да няма застраховка и да има само
Гаранционен фонд и допълни, че няма да има туроператор, който да не бъде засегнат от този фонд.

Тя изтъкна, че в момента застраховката "Професионална отговорност" покрива между 23 – 27 процента от сумата
на клиента и по думите й това означава, че това е неработещ механизъм. Илиева цитира данни на Министерството
на туризма, според които 1480 фирми в момента имат туроператорски лиценз, от тях приблизително 1100 фирми
са със застраховка с 25 000 лева покритие, а само 13 - имат покритие за 1,4 млн. лева.

По отношение на проектозакона Илиева посочи, че ОБТ не е съгласно с въвеждането на правните субекти
туроператор А (който прави изходящ туризъм) и Б (който продава на фирми), освен това няма яснота как ще се
формират вноските във фонда, колко ще струва на фирмите участието в него, не е ясно и как посочените в
проектозакона туроператори А и Б ще се защитят пред ЕК, защото по думите на Илиева "такова нещо по света
няма в предлагания вид". Лично за мен това е широко отворена врата за сивата икономика, заяви Павлина
Илиева.

Според нея е необходимо да се приложат моделите на фондовете в Европа, като се направят работещи за
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България.

Димитър Попов, председател на Българската асоциация за устойчив туризъм, напомни, че има датски,
нидерландски, германски, шведски работещи модели на гаранционни фондове, но изтъкна, че българският
законопроект не е "стъпил" върху тях и дори няма сравнителна таблица за това как те работят. Според него
участието в гаранционния фонд ще излезе по-скъпо спрямо застраховката само за туроператори с влошена
ликвидност и финансови показатели.

Проф. Георги Рачев, заместник-председател на БАТА, посочи, че предложеният законов текст е с ниска правна
стойност. В него има категории, които не са пояснени, не е посочено и как ще се определя вноската във фонда,
смята той. По думите му фондът трябва да бъде управляван и от бранша.

Туроператорите в момента не обмислят протестни действия заради промените в Закона за туризма, предложени
от ресорното министерство, съобщи за БТА Павлина Илиева. Такива би имало в седмицата след края на
общественото обсъждане на проектозакона, което приключва на 2 септември, ако от Министерството не вземат
под внимание мнението на бранша по промените, свързани с Гаранционния фонд и няма чуваемост, допълни тя.

Няма решение за протест. Колеги дадоха предложение, ако по становището на няколко професионални
организации на туроператорите и турагентите няма реакция от министерството, да излезем с протестни действия,
посочи Илиева. Тя отбеляза, че е оптимист по отношение на разговорите с министерството. За мен диалогът е
нещото, което ще свърши работа, а не протестът, допълни тя.

/ЕС/

Четири сдружения на туроператорите са в готовност да излязат на протест срещу промените в Закона за туризма,
които са обявени за обществено обсъждане, и с които се цели създаването на Гаранционен фонд за защита на
българските потребители при фалит на някоя компания. Това се разбра от среща днес в Българската търговско-
промишлена палата, на която се събраха представители на Обединение "Бъдеще за туризма", Българската
асоциация на туристическите агенции (БАТА), Сдружение "Туризъм" и новата Българска асоциация за устойчив
туризъм (БАУТ). Текстовете са подготвени от Министерството на туризма и са пуснати за обществено обсъждане от
служебния министър на туризма Евтим Милошев.

Протестът може да се проведе на 3 септември вечерта, като на 2 септември 2024 г. изтича срокът за предоставяне
на становища по предложенията за създаването на Гаранционния фонд. И четирите организации ще изпратят
своите мнения до ведомството. На срещата не присъстваха представители на Асоциацията на българските
туроператори и туристически агенти (АБТТА), която подкрепя промените в закона, но и тя изрази критики по
отношение на липсата на контрол в проекта.

Байко Байков от УС на Българска асоциация за устойчив туризъм предложи протестът да се проведе на 3
септември, за да се изрази позицията на бранша. "Министерството на туризма да изтегли закона и да се започне
отначало, като текстовете да бъдат пренаписани", заяви той. Според него правната дирекция на министерството
не е адекватна от 10 години и пречи на бранша. Ръководител на нея е Мая Никовска, която е още от времето на
бившия министър на туризма Николина Ангелкова (ГЕРБ). "Това е човек, който не работи в полза на бранша, а
само го саботира", коментира Байков. Туроператорите в залата дори призоваха да се иска нейната оставка.

Свидна Динева от ОБТ също се обяви за протест, с който браншът да си заяви позицията по текстовете за
създаването на Гаранционния фонд и да поиска оттегляне на проекта. Новият председател на БАТА Одисей
Спасов предложи да се изпратят писма до всички парламентарни групи в Народното събрание, до председателя
на Комисията по туризъм в парламента Цончо Ганчев и до Министерския съвет, че сдруженията на туроператорите
са против приемането на закона.

Председателят на ОБТ Павлина Илиева съобщи, че е разговаряла по проблемите на среща с министър Милошев,
който е обещал, че "текстовете няма да продължат напред без съгласието на бранша и без постигането на
консенсус".

Зам.-министърът на туризма Ирена Георгиева обяви пред TravelNews, че до 2 септември 2024 г. се събират
становищата на браншовите организации и на туроператорите. "Очакваме да внесат своите становища и
предложения. Всичко ще бъде обсъдено с бизнеса и ще бъде отчетено всяко едно мнение преди внасянането за
одобрение от Министерския съвет и Народното събрание", каза Георгиева.

В бъдещия Гаранционен фонд трябва да правят вноски самите туроператори и той трябва да покрива
евентуалните щети, докато сега се работи на принципа със застраховки, но те не обхващат целия риск на
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пътуващите. Изискването е на Европейския съюз и е залегнало в директивата за защита на потребителите при
пакетни пътувания с туроператор, който им е продал общо самолетен билет (или друг транспорт), хотелско
настаняване и трансфери. В момента само България няма такъв Гаранционен фонд от всички страни-членки.

"Ако законът се приеме в този вид, ще се отвори вратата за сивата икономика. По време на работните срещи с
Министерството на туризма се обсъждаха различни варианти и модели на Гаранционния фонд. Представеният
проект обаче не съдържа желаните от нас текстове, което ни разочарова и подкопа доверието ни в
Министерството на туризма", обяви пред TravelNews Павлина Илиева. От организацията настояват за модела,
който те са предложили, а именно да се правят вноски във фонда на базата сключен договор между туроператора
и крайния клиент. Всеки трябва да бъде задължен да вписва договорите си във фонда и така ще подлежи на
контрол, каза Илиева. Тя допълни, че ако няма клиент – физическо лице, тогава няма да се подава информация и
да се внасят пари във фонда. Според нея изцяло в проекта лисва глава за контрол и контролен орган в бранша.

Павлина Илиева и Димитър Балтов от ОБТ

Павлина Илиева посочи, че вноската в Гаранционния фонд не трябва да бъде на база процент върху целия оборот
на туроператора. При работа с оборот за бъдещ период много лесно могат да се манипулират данните с цел
плащането на по-малки вноски. Това е предпоставка за бързо източване на фонда, както и за некоректно плащане
от страна на туроператорите, обясни тя. Именно заради това от ОБТ настояват вноската към фонда да бъде
процент от сумата на регистриран договор с клиент и той да получава сертификат, че неговата сума е обезпечена
от Гаранционния фонд. Така всеки туроператор ще подписва договор с клиента и няма как да го скрие, защото
потребителят ще го търси и изисква. По този начин всички туроператори, предлагащи пакети, ще трябва да са
регистрирани и да участват в Гаранционния фонд. Така контролният орган ще бъде самият клиент, а не чиновници
или администрация, защото той ще си търси сертифика, смята Илиева. А всички останали туроператори, които
нямат договори с крайни клиенти, трябва да бъдат на отчетност във фонда, но няма да правят вноски до момента,
в който не сключат такъв.

В проекта се предлага създаването на туроператор А и туроператор Б. Към първия ще се регистрират всички, които
работят с крайни клиенти и ще правят вноски в Гаранционния фонд. Въвежда се нов правен субект – туроператор
Б, който не работи с крайни клиенти. Той предлага и продава набор от туристически услуги или туристически пакети
само на други търговци - туроператори или туристически организатори, с оглед включването им в техни
туристически пакети, предлагани, продавани и осъществявани от страна на последните на и към пътуващи -
крайни потребители, пише в проекта. Тези туроператори продават услуги на други компании и затова няма да са
длъжни да правят вноски към новия гаранционен фонд. "Разбирам разграничаването, защото това са две
различни дейности с едно и също име, но тези компании ще бъдат поставени в неравностойно положение", каза
Павлина Илиева. За Туроператор А са изброени много задължения, изисквания и наказания, докато за
Туроператор Б няма никаква отчетност и контрол, а ще ползва облекчените данъци в туризма. Освен това никъде в
проекта няма залегнали изисквания само за онлайн туроператори в новата реалност.

Председателят на Сдружение "Туризъм" Венцислав Кръстев настоява туроператорите от тип Б също да имат
задължения и да се осъществява контрол върху тях. "Има опасност повечето фирми да се пишат, че са
Туроператор Б и не работят с крайни клиенти, за да не плащат вноски в Гаранционния фонд и съответно няма кой
да ги контролира", каза Кръстев. И от това сдружение настояват туроператорите от тип А да плащат вноска във
фонда на базата на продаден туристически пакет. Според Кръстев не трябва да бъде на базата процент от
оборота, защото може фирмата да има приходи от различни дейности. Той даде за пример, че ако се продаде
имущество или актив, не трябва да се взима този оборот при определянето на вноската.

"Не знам чия идея е този идиотизъм като Туроператор А и Б и никъде го няма това с две отделни регистрации",
заяви Димитър Попов, председател на новата Българска асоциация за устойчив туризъм. Гаранционният фонд
трябва да се интересува единствено от пакетите с директна продажба и това трябва да се отразява в справките,
изпращани всяко тримесечие. И само от този оборот трябва да зависи размерът на банковата
гаранция/обезпечението, обясни Попов. Според него никъде в законопроекта не е упоменат размерът на
обезпечението и праговете, а това е най-важното. "Къде са финансовите показатели, от които зависят праговете за
обезпеченията?", попита той. Попов също е за оттеглянето и редакция на законопроекта.

Байко Байков от същото сдружение допълни, че създаването на туроператор Б е прах в очите. Такъв вид
съществува в Сърбия (бивша Югославия), а ние сме част от ЕС и трябва да вземем моделите от страни-членки. Той
подчерта, че има добри примери в скандинавските страни. Според него не може Туроператор Б да остане извън
контрола на фонда, защото той също е част от Закона за туризма и подлежи на регистрация. Байков смята, че
Гаранционният фонд трябва да се управлява от бизнеса, а не от министъра на туризма. Така е например във
Великобритания. "Има опасност при нас да се получи конфликт на интереси, защото разрешителните за дейността
се издават от министъра на туризма, а в същото време той трябва да контролира и туроператорите във фонда. Ние
като бранш трябва да контролираме и управляваме фонда", коментира още Байков.

Зам.-председателят на БАТА Георги Рачев също подчерта, че министърът може да манипулира фонда, защото той
ще назначава управителен съвет. Той допълни, че в предложените текстове на министерството няма нищо по
отношение на вноските, които трябва да плащат туроператорите. "Това не са нашите пари, а на българските
туристи и са за тяхна защита", посочи той. Според него е важно бизнесът да има контрол над фонда, защото с
натрупването на пари в него, ще спадат вноските. От друга страна в закона трябва да залегнат и текстове за



изразходването на парите, защото има неясноти, че те може да бъдат инвестирани, а това е притеснително кой и
как ще ги използва целесъобразно, каза Рачев.

Зам.-председателят на ОБТ Димитър Балтов отбеляза, че контролът е изключително важен, защото може да се
появат схеми за източването на Гаранционния фонд. "В него ще се събират пари и трябва да е ясно къде ще
отиват и при какви условия ще се харчат", подчерта той.

София, 27.08.2024 12:26 (БТА) Етикети

Туризъм

Професионални организации на туроператорите и турагентите, които не са съгласни с предложения на ресорното
министерство за промени в Закона за туризма, свързани със създаването на Гаранционен фонд, ще внесат своето
становище в министерството по проекта на нормативен акт до 2 септември, когато изтича крайният срок за
обществено обсъждане на проектозакона. Това съобщи за БТА Павлина Илиева, председател на Управителния
съвет на Сдружение на туроператорите и туристическите агенти "Обединение "Бъдеще за туризма" (СТТА ОБТ). По
инициатива на Сдружението днес се състоя среща с участието на заинтересовани страни във връзка с проекта за
промени в закона в БТПП.

Целта е след общественото обсъждане министерството да продължи работа с нас като работна група и да
променим текста, който е в момента и едва тогава проектозаконът да се внесе в Министерския съвет, каза Илиева
по време на дискусията.

В срещата участваха представители на ОБТ, Сдружението "Туризъм", Българската асоциация за устойчив туризъм и
Българската асоциация на туристическите агенции (БАТА).

Причината за срещата с бранша е, защо след три години работа се налага ние първи да излезем с мнение против
на това, което беше публикувано за обществено обсъждане, посочи Павлина Илиева.

В началото на август Министерство на туризма публикува за обществено обсъждане проект на Закон за изменение
и допълнение на Закона за туризма, който касае създаването на Туристически гаранционен фонд. С предложения
проект се предлагат промени в националното законодателство, свързани с транспонираната в него през 2018 г.
Директива (ЕС) 2015/2302 на Европейския парламент и на Съвета от 25 ноември 2015 г. относно пакетните
туристически пътувания и свързаните пътнически услуги, съобщиха тогава от министерството. В същия ден – 6
август, Обединение "Бъдеще за туризма" (ОБТ), Българска асоциация на туристическите агенции (БАТА) и
Сдружение "Туризъм", чиито представители от началото на юли 2021 г. обсъждат текстовете за изменение на
Закона за туризма, съобщиха, че предложеният от Министерството на туризма гаранционен фонд отваря широко
вратата за сивия сектор, създава възможност за въвеждане в заблуждение на потребителите, изкривява пазара и
поставя в неравностойно положение туроператорите, организатори на туристически пътувания. В интервю за БТА
също в началото на август заместник-министърът на туризма Ирена Георигева посочи, че с предложения от
Министерството на туризма проект за промени в Закона за туризма потребителят получава възможност за защита
на своите интереси пряко чрез два инструмента – възможност за нов вид застраховка или банкова гаранция и
туристически гаранционен фонд. Целта на проектозакона е въвеждане на допълнителна защита именно за
потребителя при несъстоятелност на организатора на туристическите пътувания, а за туроператорите – създаване
на удобен инструмент за обезпечаване на отговорността им спрямо пътуващите, каза тогава Ирена Георгиева.

На днешната дискусия Павлина Илиева посочи, че от ОБТ са предложили да няма застраховка и да има само
Гаранционен фонд и допълни, че няма да има туроператор, който да не бъде засегнат от този фонд.

Тя изтъкна, че в момента застраховката "Професионална отговорност" покрива между 23 – 27 процента от сумата
на клиента и по думите й това означава, че това е неработещ механизъм. Илиева цитира данни на Министерството
на туризма, според които 1480 фирми в момента имат туроператорски лиценз, от тях приблизително 1100 фирми
са със застраховка с 25 000 лева покритие, а само 13 – имат покритие за 1,4 млн. лева.

По отношение на проектозакона Илиева посочи, че ОБТ не е съгласно с въвеждането на правните субекти
туроператор А (който прави изходящ туризъм) и Б (който продава на фирми), освен това няма яснота как ще се
формират вноските във фонда, колко ще струва на фирмите участието в него, не е ясно и как посочените в
проектозакона туроператори А и Б ще се защитят пред ЕК, защото по думите на Илиева "такова нещо по света
няма в предлагания вид". Лично за мен това е широко отворена врата за сивата икономика, заяви Павлина
Илиева.

Заглавие: Професионални организации, които не са съгласни с предложения на ресорното министерство за
промени в Закона за туризма, подготвят становище по проекта на нормативен акт
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Според нея е необходимо да се приложат моделите на фондовете в Европа, като се направят работещи за
България.

Димитър Попов, председател на Българската асоциация за устойчив туризъм, напомни, че има датски,
нидерландски, германски, шведски работещи модели на гаранционни фондове, но изтъкна, че българският
законопроект не е "стъпил" върху тях и дори няма сравнителна таблица за това как те работят. Според него
участието в гаранционния фонд ще излезе по-скъпо спрямо застраховката само за туроператори с влошена
ликвидност и финансови показатели.

Проф. Георги Рачев, заместник-председател на БАТА, посочи, че предложеният законов текст е с ниска правна
стойност. В него има категории, които не са пояснени, не е посочено и как ще се определя вноската във фонда,
смята той.. По думите му фондът трябва да бъде управляван и от бранша.

БИЗНЕС, ДАНЪЦИ, ИНОВАЦИИ - (БРОЙ НОВИНИ:
18)

Икономиката на страната се очаква да отбележи ръст от почти 2% през 2024 г. и 3% през 2025 г.

Икономиката на България се очаква да отбележи ръст от почти 2% през 2024 г. и 3% през 2025 г., при
подготовката за приемане на страната в еврозоната, най-вероятно през 2026 г. На този фон прогнозата на
Института за икономическа политика е строителната продукция да отчете забавяне през 2024-2026 г. поради
очаквания спад в жилищното строителство и разнопосочното, макар положително представяне на нежилищното.
Инфраструктурното строителство от своя страна продължава да има потенциал за ускорен растеж, който би се
осъществил при усвояването на средствата от ЕС и реализиране на обявените публични инвестиции в
инфраструктура.

Това са само част от основните послания в последния доклад на Института за икономическа политика за
развитието на строителния сектор в страната, изготвен в рамките на партньорството с Източноевропейската
асоциация за прогнозиране в строителството (EECFA), в която членуват изследователски организации от осем
държави в Югоизточна и Източна Европа. Тази година EECFA отбелязва своята десета годишнина, а Институтът за
икономическа политика е неин партньор за България, още преди официалното учредяване на асоциацията през
2013 г. Пълните доклади с прогнози за развитието на строителния сектор с хоризонт до 2026 г. за България и всяка
една от останалите държави може да намерите на интернет страницата на Източноевропейската асоциация за
прогнозиране в строителството.

Всички най-актуални новини за строителството и строителната механизация ще откриете както в печатното
издание на списание СТРОИТЕЛНА ТЕХНИКА, така и в онлайн версията. Дигиталното списание е достъпно
навсякъде и по всяко време на адрес: https://www.transport-press.bg/ и с мобилното приложение Bulgarian
Transport Press, което може да свалите безплатно от Google Play и App Store.

Политическата криза, в която е изпаднала страната ни, както и липсата на ясен хоризонт какво ще се случи след
поредните парламентарни избори през октомври, може да позабавят влизането на България в еврозоната.
Въпреки че приемането на еврото – също като Шенген – е обявено за един от националните ни приоритети,
вътрешнопартийните борби и междуособици пратиха всички останали теми в девета глуха.

Анализатори твърдят, че влизането ни в еврозоната може да се случи чак през 2026 г., а не както се очаква през
2025 година.

В августовската си прогноза "Икономист интелиджънс юнит" (отделът за анализи на британското списание
"Икономист") отчита, че приемането на единната валута е технически възможно "в някакъв момент от 2025 г.", но
ако до края на настоящата година бъде покрито изискването за стабилност на цените и бъде формирано стабилно
редовно правителство. Разбира се, ключовото условие е

инфлацията да не е над референтната стойност на Европейската централна банка.

Заглавие: Лятна прогноза за строителния сектор в България
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Мрачните перспективи за резултатите от изборите през есента, където не се очаква нито една партия да спечели
достатъчно гласове, за да има мнозинство и да излъчи кабинет, най-вероятно ще забавят пътя ни към еврото.

В анализа се казва, че програмата за капиталови разходи ще продължи да е почти изцяло зависима от парите на
Европейския съюз, и по-специално – от средствата по линия на Националния план за възстановяване и
устойчивост (НПВУ). Въпросът е, че

милиардите от Брюксел продължават да са на трупчета, защото не ги усвояваме.

Част от българския бизнес също смята, че най-реалистичният срок е 2026 година.

Асоциацията на търговците на нехранителни стоки, която обхваща фирми за мебели, строителни материали,
спортни стоки, книги и други, обяви през юни, че половината от членовете й смятат за реалистично да влезем в
еврозоната през 2026 година. Те вече се подготвят за това, като се смята, че добрата подготовка за новата валута
ще отнеме между 6 и 12 месеца.

Сред основните притеснения на търговците е необходимостта да се снабдят с достатъчно от т. нар. стартови
комплекти. Тоест – евробанкноти и евроцентове, за да връщат на клиентите си ресто само в евро. Тези комплекти
те могат да получат най-рано 15 дни преди обявената дата за приемане, но дали ще са безплатни, или ще се
заплаща комисиона за получаването им – яснота няма!

През юни редовните конвергентни доклади на Европейската комисия и на ЕЦБ отчетоха, че

България не покрива критерия "Ценова стабилност".

Към май, непосредствено преди публикуването на докладите, средното ниво на инфлация беше 5.1% –
значително над референтната стойност за ценова стабилност от 3.3 процента. Въпреки че се очаква понижение на
този показател през следващите месеци, най-вероятно базисната инфлация ще се запази висока заради ръста на
заплатите и по-свития пазар на труда.

В същото време нагласите в обществото продължават да са разнопосочни. Според последното проучване на
Евробарометър по темата, България е страната, в която по-голям дял от гражданите (71%) смятат, че еврото ще
бъде въведено в рамките на пет години. Повечето българи – 64%, се опасяват, че въвеждането на еврото
предизвика покачване на цените, а едва 44% от анкетираните вярват, че това ще е положителна стъпка за
страната.

И понеже всеки народ си заслужава управниците, в момента държавата е в режим на изчакване и засега няма
гаранции, че това положение скоро ще се промени към по-добро.

Автор: Разследващ екип на Алтернативи и Анализи

По следите на внос на санкционирано дизелово гориво от Русия за България. Кой е истинският г-н Кеш в
българската политика

Въпреки пълната забрана, вносът на руски горива в ЕС никога не е спирал и България е имала своя "достоен" дял.
Основният играч в схемите в началото беше Турция с нейния внос на предимно руско дизелово гориво през
пристанищата Мерсин и Дортьол, където продуктът бе преетикетиран с нови сертификати за произход, издадени
от местната търговска камара, и изпратен за ЕС. В този бизнес с размяна на сертификати няма светци и тази
статия е опит да се повдигне капака на тайната зад неотдавнашното преминаване на посредническия порт от
Мерсин в Турция към Александрия в Египет, където руските дизелови товари също се преетикетират като
египетски продукт.

Цялата схема за заобикаляне на санкциите, използвана от руските компании за продажба на суров петрол или
рафинирани петролни продукти в Европейския съюз, непрекъснато се модернизира, за да бъде в крак с най-
новите технологии за санкции. В известен смисъл има състезание между тези, които създават санкциите, и тези,
които ги заобикалят. Руските петролни компании, подкрепяни от руски дипломати и разузнавателни служби, са
активни в различни държави, които препродават руски рафинирани продукти, като ОАЕ, Тунис, Либия и Турция,
към които, както бе споменато по-горе, се прибави и Египет.

Приходите от продажбата на руски суров петрол остават на значително високи нива, като по последни оценки на
МАЕ за юли те са около 17 милиарда щатски долара и няма признаци за намаляване на тази цифра. Тази
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тенденция се запазва въпреки санкциите, насочени към веригата за създаване на стойност на рафинираните
продукти чрез схемата "тъмен флот" след товаренето им в петролните терминали в Русия, включително
застрахователите (Ингострах и СОГАЗ), чартьорите и търговците.

Нека да разгледаме една прясна схема за търговия "на тъмно". При тази схема руски дизел, натоварен в
Новоросийск, след плаване до Египет се озовава на пристанище Варна, от което се възползват известни
български търговци на горива и известен петролен олигарх, свързан с още по-влиятелния политически олигарх
Делян Пеевски. България е само една от многото държави – членки на ЕС, които внасят преетикетиран руски
дизел. Да разгледаме само един от по-новите примери в тази схема в прогрес.

По данни на компанията за проследяване на енергийни товари в реално време Vortexa през последните 12
месеца повече от 50 танкера с около 1,4 млн. тона руско дизелово гориво са били разтоварени на петролните
терминали в Египет. Въпреки че Египет разполага с няколко рафинерии, техният капацитет и технология са
донякъде ограничени, което води до невъзможност да се задоволи напълно вътрешното търсене на рафинирани
продукти. Това обяснява защо през последното десетилетие страната винаги е била нетен вносител на горива.
Изведнъж, през последната около година, Египет се превърна в основен износител на рафинирани петролни
продукти, като повече от 24 танкера, превозващи около 660 000 МТ дизелово гориво, напускат страната към
различни дестинации в Средиземноморието, главно за пристанищата на ЕС, но и в Черно море.

Руската схема за преетикетиране на рафинирани нефтопродукти се основава на предположението, че Египет
разполага с рафинерии, които официално биха могли да произвеждат същата стока от суровия нефт, който
преработват. Проблемът с този наратив е, че рафинираният продукт никога не достига до местния пазар, а в
повечето случаи просто се разтоварва в резервоарите за съхранение на брега в петролния терминал в
Александрия и след това се претоварва с променените сертификати за произход на нови танкери в посока ЕС.

В нашия конкретен случай с дизеловия товар, доставен на нефтения терминал във Варна, продавачът е BAHE
Energy – пълно наименование BAHE ENERJİ SANAYİ VE DIŞ TİCARET LİMİ, регистрирана в Истанбул. За доставката
на дизеловото гориво до Варна BAHE Enerji използва плаващия под флага на Маршаловите острови танкер Easterly
Canyon, нает от Coral Energy, част от прокси мрежата на Роснефт, за да транспортира руското дизелово гориво от
резервоара на нефтения терминал в Александрия до Варна с легендата, че дизеловото гориво е произведено в
рафинерията MIDOR – със сертификат за произход.

По пътя си корабът спира на турското пристанище Мерсин, което често се появява в регистрите на танкерите,
доставили гориво в България. Той разтоварва 4 500 тона в Турция, преди да продължи към Варна с останалите 25
500 тона. Easterly Canyon с руски дизел с египетски сертификат за произход, акостира на нефтения терминал във
Варна и престоява там четири дни, от 6 до 9 август, като купувачи на дизел са двама видни играчи на българския
пазар на горива, сред които близкият до Магнитски санкциониран Пеевски Инса Ойл. Купувачите имат пълна
представа за произхода на дизеловото горива.

Според източници на "Алтернативи и анализи" сравнително дългият престой – три дни – се обяснява със
специфичната схема, която трябва да гарантира плащането на санкционирания продукт по начин, който властите
не могат да проследят. Първо, "Инса Ойл" обединява усилията си с друг търговец на горива в България, за да си
поделят покупката на руския дизел, тъй като българските банки ограничават банковите кредити на всяка от
компаниите, да не говорим за санкционирани руски горива. За това доставката започва след плащане. По принцип
авансовите плащания са задължителни при спот продажби, а плащането е в кеш е класика Накрая, важно е да се
гарантира, че граничните и митническите служители не са твърде придирчиви при проверката на произхода на
продукта. Типичният отговор на това и други запитвания от страна на митническите служители е, че те не са
длъжни да гледат отвъд автентичността на представения сертификат. Главна дирекция "Митници" обаче разполага
със свои експерти и митническо разузнаване, информация от партньорски служби и достъп до системи за
проследяване на кораби и източници в реално време, за да установи това, което нашият екип от открити източници
е открил. Номинално митническият служител не е длъжен да гледа отвъд сертификата за произход, а египетският
изглежда автентичен. Но заобикалянето на санкциите е престъпление и могат да информират прокуратурата и да
започнат разследване.

Продължаващо в момента международно разследване би могло да навлезе по-дълбоко и да установи още много
подробности, характерни за прането на руско дизелово гориво, което пристига във Варна или Бургас. Всеки вид
дизелово гориво носи "доказателството" си за произход в сертификата за качество и руските рафинерии и суров
петрол не правят изключение.

Сенчестата верига по пътя на този товар от руско пристанище, през операция по преетикетиране завършва във
Варна, където българските митнически и гранични власти обикновено се придържат към официалната
документация. Митническите документи на товара от Варна след това се обработват в рафинерията "Инса Ойл",
където качеството на продукта се тества в лабораторията на INSA, а митническите власти с удоволствие
позволяват дизелът да бъде "обработват " по-нататък и да излиза като продукт вече на българската рафинерия.
Тази верига на съучастие илюстрира степента на завладяване на държавата – както Министерството на
вътрешните работи (гранична полиция), така и Агенция "Митници" са под прекия контрол на г-н Делян Пеевски. Той
организира ареста на бившата шефка на митниците в правителството на Денков под фалшив претекст, за да
гарантира, че ще останат неговите висши митнически служители във Варна, Бургас и други гранични пунктове ще
гледат встрани, когато става въпрос за внос на руски дизел или други "чувствителни" стоки.



Основните играчи в сектора на горивата и бургаската рафинерия, която в момента е притежение на Лукойл, както и
държавният бюджет, страдат от нелоялната конкуренция на дъмпинговите цени на руския дизел, но мълчат.
Негативните фискални и пазарни последици са трудно измерими, да не говорим за накърнената репутация на
страната като купувач на санкционирани руски енергийни продукти, което увеличава военния арсенал на Кремъл.
Но основната притегателна сила на руския дизел, както и на руския газ, е дъмпинговата цена, които се продават с
голяма отстъпка – при дизела с повече от 100 долара на тон, които се усвояват от посредниците, предимно
руснаци, от нефтения терминал в Русия до помпата. А милиарди пълнят хазната на Путин.

За сведение, само през тази година INSA Oil е внесла 300 000 тона дизелово гориво. Можем само да
предполагаме какъв е делът на руския дизел на българския пазар, но повечето товари са получени от Мерсин, а
сега и от Александрия. Следващите в схемата за преетикетиране са либийските пристанища и вече танкерите,
които доставиха гориво във Варна са акостирали там.

Горното би трябвало да ви даде ясен ориентир кой е истинският г-н Кеш в българската политика.

Източник: altanalyses.org
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Рубриката "Ловци на митове" разказва за популярни твърдения, свързани с Общата селскостопанска политика на
ЕС, с неизвестен автор Мит: Пчеларството е важно както за биоразнообразието, така и за самото земеделие, но
не се подпомага целево по Общата селскостопанска политика на ЕС. Какво показват фактите? Пчеларство се
практикува във всички държави-членки като ЕС е и вторият най-голям производител на мед в световен мащаб
след Китай. Общата продукция е от над 236 хил. тона за 2023 г., което е дял от близо 13% от световния пазар.
България влиза в топ 10 на европейското пчеларство с над 860 хил. стопанисвани кошери като лидер в Европа е
Испания с близо 3 млн. кошери за 2020 г. Пчеларството е ключов приоритет в Общата селскостопанска политика
на ЕС като от 1997 г. то се подпомага целенасочено. Досега това се случваше чрез специализирани програми за
пчеларския сектор, каквито през предходните години имаше и в България. В новия програмен период
пчеларството е част от стратегическите планове на държавите-членки, чрез които се преразпределят общо над
610 млн. евро до 2027 г. От тях по линия на ЕС идват 285.6 млн. евро, а останалото е съфинансиране от
държавите-членки. В стратегическите си планове държавите могат да моделират разнообразни схеми за
подпомагане на пчеларството спрямо собствените си нужди. Такива могат да бъдат от консултантски услуги, научни
изследвания и обмен на знания до инвестиции в материални активи като закупуване на кошери, пчеларско
оборудване, увеличаване на пчелните семейства в кошерите и др. Възможно е създаването и на схеми за
финансиране, които целят популяризиране и маркетинг на пчеларски продукти, лабораторни изследвания на
пчелни продукти, борба с болести в пчеларството и др. На средноевропейско ниво държавите-членки отделят най-
висок дял по оста, свързана с инвестиции в нови пчелни семейства или материални активи- за тях са предвидени
общо 67% от предвидените средства. Техническата помощ за сектора и обмена на знания заемат над 18% от
останалия бюджет. Извън специализираните мерки за подпомагане в стратегическите планове, пчеларството
може да получава финансиране и по промоционалните програми на ЕС за селскостопански и хранителни
продукти като за 2024 г. отделеният бюджет е 184 млн. евро. С въпросните програми, които могат да се провеждат
вътре в ЕС и в трети държави, се цели популяризирането на даден продукт като акцент през тази година са
устойчиво произведените продукти, биологичните продукти, храните със защитени наименования, пресните
плодове и зеленчуци. Какво се предвижда в България
Пчеларството е залегнало в стратегическия план за развитие на земеделие на България като в периода до 2027 г.
секторът ще разполага с близо 25.8 млн. евро финансиране от ЕС и националния бюджет. България е една от
трите държави в ЕС, осигуряващи най-високо ниво на държавно съфинансиране- то е 60% от средствата.
В новия програмен период има и разнообразяване на мерките, по които може да се получи финансиране. Сред
тях са консултантски услуги и обучения за пчелари и пчеларски организации, провеждане на изследователски
програми в сектора, мерки за борба с болестите в кошерите, схеми, чрез които може да се увеличи броя на
отглежданите пчелни семейства, д да се закупува пчеларско оборудване, нови кошери, инвестиции в подвижно
пчеларство и др.
През новия програмен период е заложена схема и за популяризиране и маркетинг на пчеларските продукти от
страната на пчеларски сдружения и групи и организации на производители като освен участия в изложения и
събития, изработка на рекламни материали и др., по нея се финансира например и провеждането на пазарни
проучвания в сектора.
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Пчеларството е включено и в агроекологичните интервенции в стратегическия план като едната възможност за
него е свързана с мярка за биологично пчеларство, каквато имаше и предходния програмен период.
За първи път в новия програмен период до 2027 г. обаче ще действа и схема за подпомагане "Насърчаване на
естественото опрашване", по която може да се получи финансиране за осигуряване на опрашване на земеделски
култури от пчелни семейства чрез сезонно преместване, както и опрашването на растителността в планинските
райони и зони от екомрежата Натура 2000. Кандидати по тази мярка могат да бъдат земеделски стопани, които са
собственици или ползватели на пчелини. 

От фонд "Земеделие" съобщиха, че от днес земеделци и фирми със сключени договори по интервенциите
"Инвестиции в лозаро-винарския сектор" и "Инвестиции в екологични съоръжения" от Стратегическия план за
развитие на земеделието и селските райони 2023-2027 г., които имат и одобрено авансово плащане, могат да
подават заявленията си за получаване на парите - през Системата за електронни услуги (СЕУ).

Ползвателите на финансова помощ трябва да прикачат в СЕУ сканирани или подписани с квалифициран
електронен подпис разходооправдателни документи (фактури, платежни нареждания и банкови извлечения,
заверени от банката). Необходимо е да предоставят в оригинал и банкова гаранция, учредена в полза на ДФЗ, в
размер 110 % от исканата за авансово изплащане сума, със срок на валидност не по-малко от 4 месеца след
изтичане на срока за изпълнение на всички дейности по договор.

Финансовата помощ може да бъде изплатена авансово, при условие че изпълнението на дейностите е започнало
след сключване на договора, в който е заявена конкретна сума на авансово плащане, ненадвишаваща 80% от
договорената финансова помощ.

Заявленията по интервенцията се подават по електронен път през индивидуален профил на кандидата или на
упълномощено от него лице в Системата за електронни услуги (СЕУ).

В помощ на кандидатите е налична инструкция в СЕУ, секция "Документи", Документи към заявления за авансово
плащане по интервенциите в лозаро-винарския сектор.

Пушачите в Европейския съюз плащат много повече за данъци и акцизи, отколкото за самите цигари, отчита
международният мозъчен тръст "Таксфоундейшън" (Tax Foundation) в публикация на електронната си страница.

През 2024 г. страните членки на ЕС средно са налагали акцизи върху цигарите, надхвърлящи 80 процента от
продажната цена на дребно. Това означава, че тези налози са увеличили средните цени за потребителите с
повече от 450 процента, отбелязва "Таксфаундейшън" и БТА.

Най-високият акциз в ЕС се налага в Ирландия – 9,92 евро за кутия от 20 цигари, следвана от Нидерландия – 7,66
евро и Франция – 7,45 евро.

Най-ниският акциз се събира в България – 1,92 евро за кутия от 20 цигари. Следващите най-ниски данъци се
налагат в Полша и Хърватия, съответно 2,33 евро и 2,52 евро.

Съгласно директивата на ЕС за данъците върху тютюна страните членки трябва да въведат минимален акциз за
цигарите и други тютюневи изделия. Страните налагат данък във фиксирана сума за пакет цигари, както и акциз,
който е процент от продажната цена на дребно.

Минималният общ акциз е поне 60 процента от националната среднопретеглена цена на дребно, като тези
минимални стойности се запазват от 2014 г. насам. Държавите членки, които налагат по-висока специфична
ставка от поне 2,30 евро за опаковка, не е необходимо да изпълняват изискването за 60 процента. Двата налога
се събират, преди към цената да се добави данъка върху добавената стойност (ДДС).

Европейската директива утвърждава само минимални ставки, но всички страни налагат по-високи ставки,
отбелязва мозъчният тръст.
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Акцизите се начисляват в допълнение към ДДС, прилаган за цигарите. Като се има предвид общият размер на
данъците, средният дял на данъците в среднопретеглените цени.

КРОСС

Служебният кабинет предлага от първи януари 2025 г. минималната работна заплата да стане 1077 лв., съобщава
Нова телевизия.

Проектът на правителствено постановление, публикуван за обществено обсъждане, предвижда ръст с 15% спрямо
сегашния размер на мрз (933 лв.)

Новият размер на минималната работна заплата представлява 50% от средната заплата за период от 12 месеца.

По закон мрз за следващата година се определя до 1 септември на настоящата.

От 2025 г. минималното заплащане на час ще бъде 6, 49 лева.

JRC-MARS отчете най-горещата година за страната от 1975 г. насам

Накратко:
• По данни на USDA повече от 90% от царевицата в страната не се напоява
• JRC-MARS отчете най-горещата година за страната от 1975 г. насам

Прогнозите са, че България ще произведе най-малката си реколта от царевица за повече от десетилетие поради
тежката суша, засегнала региона, според доклад на Службата за чуждестранно земеделие (FAS) към
Департамента по земеделие на САЩ (USDA).

FAS очаква българското производство на царевица да спадне до 2,2 милиона тона спрямо 2,45 милиона през
2023-24 г. Площите, засети с царевица се оценяват на 484 000 хектара през 2024-25 г., което е спад от 9% спрямо
предходната година.

"2024-25 ще бъде третата поредна година със значително по-ниски от средните добиви на царевица и това може
да има дългосрочно въздействие върху намеренията за отглеждане в бъдеще", пише в доклада на FAS. "Повече от
90% от царевицата в страната не се напоява, а новите инвестиции са трудни и бавни".

Мнение, изразено в анализа, което трудно може да се докаже, е, "че мрачните перспективи за реколтата 2024-25 г.
са принудили фермерите на практика да спрат експортните продажби през юли".

Към 9 август 2023-24 г. износът на царевица беше отчетен на 693 000 тона, главно за страни извън ЕС, в сравнение
с 950 000 тона по същото време на предходната година.

Обратно, въз основа на последните данни за реколтата, оценката на реколтата от ечемик се е увеличила до
рекордното ниво от 930 000 тона, а предишната оценка за производството на пшеница остава непроменена на 6,9
милиона тона, подобно на миналата година, съобщават от FAS.

Друго недоказано твърдение в доклада касае качеството на реколтата. "Сухите условия подпомогнаха
навременната жътва и подобриха качеството на пшеницата, като делът на хлебната пшеница беше отчетен над
70% в сравнение с под 50% през 2023-24".

Августовското издание на бюлетина на Съвместния изследователски център към Европейската комисия (JRC
MARS Bulletin) за мониторинг на културите в Европа също обръща внимание на тежките условия в цяла Европа,
включително България.

Преразглеждането надолу в прогнозата за добивите от царевица за зърно и слънчоглед се обяснява главно с
изключително високите температури, настъпили през разглеждания период в по-голямата част от Южна,
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Централна южна и Източна Европа, съчетани с ограничената наличност на вода.

Агенцията посочва България като пример в това отношение, тъй като температурите са надхвърлили допустимите
стойности с 2-3 °C за периода на наблюдение като цяло.

Според тях, това е най-горещият период за страната от 1975 г. насам. Най-високите отчетени температури са били
в средата на юли и август, когато максималните дневни температури достигат 36-41 °C.

Валежите през разглеждания период са били на половината от нормата. Значителни валежи е имало единствено
около 20 юли. Въз основа на климатичния воден баланс, периодът на прегледа се окачествява като най-сухият в
регистрите на MARS.

Правителството предлага минималната работна заплата да стане 1 077 лв. от 1 януари 2025 г., става ясно от
Постановление на Министерски съвет, качено за обществено обсъждане.
Минималната работна заплата е най-ниското възнаграждение за положен труд, определено в нормативен акт на
правителството и един от основните инструменти за провеждане на подоходната политика. Средногодишно,
съотношението между размера на минималната работна заплата от 1 077 лв. към средната работна заплата за
период от 12 месеца, който включва последните две тримесечия на предходната 2023 г. и първите две тримесечия
на текущата 2024 година, е 50%.
Предложеният размер на МРЗ от 1 077 лв. се доближава до основните допускания по Актуализираната
средносрочна бюджетна прогноза за периода 2024 – 2026 г., където минималната работна заплата за страната за
2025 г. е заложена в размер на 1 052 лв., се посочва в мотивите към проекта.
При размер от 1 077 лв. от 1 януари 2025 г. минималната работна заплата ще се увеличи със 144 лв., с което ще
бъде реализиран ръст от 15,4% спрямо определения от 01.01.2024 г. размер от 933 лв. При определяне на
размер от 1 077 лв. за 2025 г. ще се съхрани и доразвие националната практика за определяне на размера на
минималната работна заплата както по отношение на използваните статистически данни, така и по отношение на
целите за прозрачност и прогнозируемост на действащия механизъм. Също така, ще се направи важна стъпка в
посока на въвеждане в практиката на заложените в Директива 2022/2041 принципи и референтни стойности.
Процедурата за определяне на минималната работна заплата е в условия на изпълнена с предизвикателства
икономическа среда. Важен приоритет за правителството е поддържането на покупателната способност на най-
нископлатените работници и осигуряването на адекватност на заплащането им, като същевременно се запазят
работните места и бизнеса в условията на несигурна международна обстановка.
Установената практика в България е минималната работна заплата за страната да бъде ежегодно актуализирана
в търсенето на адекватно равнище, което отговаря едновременно както на отчетените макроикономически
показатели, така и на очакваните макроикономически прогнози, пише Pariteni.bg. Актуализацията, която се
основава на динамичните социално-икономически трансформации, има за цел да регламентира цената на
нискоквалифицираната работна престация, като отчита широкопрофилното въздействие на този подоходен
показател както по отношение на социалното развитие, така и по отношение на конкурентоспособността на
българските предприятия, посочват от Министерски съвет.
Липсата на актуализация на минималната заплата ще окаже негативно въздействие върху реалните доходи на
работниците и върху способността на българския бизнес да прилага успешно моделите на управление в
съответствие с икономическото развитие. Тя е инструмент с потенциал да повлияе положително на
конкурентоспособността и жизненото равнище, за да се смекчат икономическите и социалните последици,
породени от цялостната непредсказуемост на международната среда и инфлационните процеси.
Предлаганият размер на минималната работна заплата от 1 януари 2025 г. ще допринесе за повишаване на
мотивацията на най-нискодоходната част от работната сила за търсене на работа, реализиране и задържане на
трудовия пазар, за повишаване на жизненото равнище, намаляване на риска от бедност сред работещите и
намаляване на подоходното неравенство, както и за стимулиране на вътрешното търсене, се посочва още в
мотивите. 

От 1 януари идната година минималната заплата за страната ще бъде 1077 лева вместо досегашните 933 лева,
което е ръст от 15%. Това предвижда проект на правителствено постановление, публикуван за обществено
обсъждане. 
Новият размер представлява 50% от средната заплата за период от 12 месеца. По закон новата минимална
заплата за следващата година се определя до 1 септември на настоящата. Така от догодина минималната часова
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работна заплата ще бъде шест лева и 49 стотинки. 
Източник: Nova 

Увеличават обемите на кредитите, отпуснати от банките на домакинства, отчита БНБ

На месечна база се отчита ръст на лихвите по новите жилищни и потребителски заеми на домакинствата,
отпуснати от банките у нас през юли. Увеличението при кредитите за бизнеса на годишна база е само при заеми,
отпуснати в левове. При домакинствата най-голям е месечният ръст на средната лихва при потребителските
заеми.

Обемите на кредитите за бизнеса се движат разнопосочно, като най-сериозно е месечното намаление при
заемите, отпуснати в евро. При домакинствата ръстът е на годишна база, показват актуалните данни на лихвената
статистика на Българската народна банка (БНБ).

Кредити за фирми – По данни на централната банка през юли средният лихвен процент по кредитите до 1 млн.
евро, договорени в левове, намалява спрямо юни с 0,04 процентни пункта до 4,19%, при годишен ръст от 0,14 пр.
п. При заемите над 1 млн. евро средната лихва се увеличава за месец с 0,60 пр. п. до 4,78%, при годишен ръст с
0,51 пр. п.

Средният лихвен процент по кредитите до 1 млн. евро, договорени в евро, се понижава в сравнение с месец по-
рано с 0,43 пр. п. до 4,53%, а за година – с 0,84 пр. п. Средната лихва по кредитите над 1 млн. евро намалява на
месечна база с 1,75 пр. п. до 4,25%, при годишен спад с 1,45 пр.п. През юли средният лихвен процент по
овърдрафта в левове спада за месец с 0,06 пр. п. до 3,56%, а по овърдрафта в евро – с 0,04 пр. п. до 5,23%.

Заеми за домакинства – През юли средният лихвен процент по кредитите за потребление в левове се увеличава
за месец с 0,45 пр. п. до 9,40%, при годишен ръст с 0,48 пр. п. В БНБ отчитат, че годишният процент на разходите
(ГПР) по тези заеми расте спрямо юни с 0,60 пр. п. до 10,13%.

При жилищните кредити в левове средната лихва се повишава на месечна база с 0,01 пр. п. до 2,53%, при годишен
спад с 0,04 пр. п. ГПР по тези кредити расте на месечна база с 0,01 пр. п. до 2,83%. Средният лихвен процент по
другите кредити в левове нараства спрямо юни с 0,33 пр. п. до 3,95%, а на годишна база се увеличава с 0,14 пр. п.

Средната лихва по другите кредити в левове на работодатели и самонаети лица расте за месец с 0,37 пр. п. до
3,97%. През юли средният лихвен процент по овърдрафта в левове се повишава на месечна база с 0,01 пр. п. до
14,68%, а при кредитите по кредитни карти, извън безлихвен гратисен период, в левове – с 0,03 пр. п. до 20,69%,
информира Bulgaria On Air.

Правителството предлага минималната работна заплата да стане 1 077 лв. от 1 януари 2025 година. Това става
ясно от Постановление на Министерски съвет, качено за обществено обсъждане, съобщава pariteni.bg.

Минималната работна заплата е най-ниското възнаграждение за положен труд, определено в нормативен акт на
правителството и един от основните инструменти за провеждане на подоходната политика. Средногодишно,
съотношението между размера на минималната работна заплата от 1 077 лв. към средната работна заплата за
период от 12 месеца, който включва последните две тримесечия на предходната 2023 г. и първите две тримесечия
на текущата 2024 година, е 50%.

Предложеният размер на МРЗ от 1 077 лв. се доближава до основните допускания по Актуализираната
средносрочна бюджетна прогноза за периода 2024 – 2026 г., където минималната работна заплата за страната за
2025 г. е заложена в размер на 1 052 лв., се посочва в мотивите към проекта.

При размер от 1 077 лв. от 1 януари 2025 г. минималната работна заплата ще се увеличи със 144 лв., с което ще
бъде реализиран ръст от 15,4% спрямо определения от 01.01.2024 г. размер от 933 лв. При определяне на
размер от 1 077 лв. за 2025 г. ще се съхрани и доразвие националната практика за определяне на размера на
минималната работна заплата както по отношение на използваните статистически данни, така и по отношение на
целите за прозрачност и прогнозируемост на действащия механизъм. Също така, ще се направи важна стъпка в
посока на въвеждане в практиката на заложените в Директива 2022/2041 принципи и референтни стойности.
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Процедурата за определяне на минималната работна заплата е в условия на изпълнена с предизвикателства
икономическа среда. Важен приоритет за правителството е поддържането на покупателната способност на най-
нископлатените работници и осигуряването на адекватност на заплащането им, като същевременно се запазят
работните места и бизнеса в условията на несигурна международна обстановка.

Установената практика в България е минималната работна заплата за страната да бъде ежегодно актуализирана
в търсенето на адекватно равнище, което отговаря едновременно както на отчетените макроикономически
показатели, така и на очакваните макроикономически прогнози. Актуализацията, която се основава на
динамичните социално-икономически трансформации, има за цел да регламентира цената на
нискоквалифицираната работна престация, като отчита широкопрофилното въздействие на този подоходен
показател както по отношение на социалното развитие, така и по отношение на конкурентоспособността на
българските предприятия, посочват от Министерски съвет.

Липсата на актуализация на минималната заплата ще окаже негативно въздействие върху реалните доходи на
работниците и върху способността на българския бизнес да прилага успешно моделите на управление в
съответствие с икономическото развитие. Тя е инструмент с потенциал да повлияе положително на
конкурентоспособността и жизненото равнище, за да се смекчат икономическите и социалните последици,
породени от цялостната непредсказуемост на международната среда и инфлационните процеси.

Предлаганият размер на минималната работна заплата от 1 януари 2025 г. ще допринесе за повишаване на
мотивацията на най-нискодоходната част от работната сила за търсене на работа, реализиране и задържане на
трудовия пазар, за повишаване на жизненото равнище, намаляване на риска от бедност сред работещите и
намаляване на подоходното неравенство, както и за стимулиране на вътрешното търсене, се посочва още в
мотивите.

Ново увеличение на лихвите по кредитите за гражданите, отчита БНБ. През юли средният лихвен процент по
потребителските заеми се вдига с 0.45 процентни пункта до 9.40%, а годишният процент на разходите по тези
кредити – с 0.60 пр. п. до 10.13%. Макар и по-слабо има нарастване и на лихвите по ипотеки, като ръстът е с 0.01
пр. п. до 2.53%, а ГПР по тези кредити – се вдига с 0.01 пр. п. до 2.83%.

Средният лихвен процент по другите кредити в левове нараства с 0.33 пр. п. до 3.95%. Средният лихвен процент по
другите кредити в левове на Работодатели и самонаети лица се увеличава с 0.37 пр. п. до 3.97%.

През юли 2024 г. средният лихвен процент по овърдрафта в левове се повишава с 0.01 пр. п. до 14.68%, а при
кредитите по кредитни карти, извън безлихвен гратисен период, в левове – с 0.03 пр. п. до 20.69%.

В същото време лихвите по депозитите падат, като средно по влоговете в левове лихвата пада с 0.10 пр. п. до
0.90%, а по тези в евро – с 0.13 пр. п. до 1.53%. Средните лихвени проценти по овърнайт-депозитите в левове и в
евро остават на нивата си от 0.01%. Средният лихвен процент по депозитите, договорени за ползване след
предизвестие в левове остава на ниво от 0.10%, а по тези в евро спада с 0.02 пр. п. до 0.14%.

Това не пречи да нарастват новите депозити в банките на домакинствата. Обемът на новия бизнес по депозитите с
договорен матуритет в левове се увеличава с 5.9% (16.8 млн. лв.) до 302.5 млн. лв., а по депозитите с договорен
матуритет в евро намалява с 0.1% (0.3 млн. лв.) до 248.4 млн. лв.

Намаляват обаче лихвите по кредитите за бизнеса. През юли 2024 г. средният лихвен процент по кредитите до 1
млн. евро, договорени в левове, намалява с 0.04 пр. п. до 4.19%, а по тези над 1 млн. евро се увеличава с 0.60 пр.
п. до 4.78%.

Средният лихвен процент по кредитите до 1 млн. евро, договорени в евро, се понижава с 0.43 пр. п. до 4.53%, а по
кредитите над 1 млн. евро с 1.75 пр. п. до 4.25%. През юли 2024 г. средният лихвен процент по овърдрафта в
левове спада с 0.06 пр. п. до 3.56%, а по овърдрафта в евро с 0.04 пр. п. до 5.23%.
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Размерът на действителната вноска за пенсия е 16,3 на сто от осигурителния доход, а на необходимата - 37,5 на
сто. В дългосрочен план до 2070 г. дефицитът в допълнителното обществено осигуряване ще се запази на нива от
около 5 на сто от БВП.

Темата коментираха бившият министър на труда и социалната политика Лидия Шулева, икономистите Адриан
Николов и Михаил Кръстев в ефира на Нова телевизия.

Шулева бе категорична, че няма нищо драматично в този доклад. Според нея решението на въпроса не е
посочено в документа на НОИ. Експертът изтъкна, че трябва да се направи реформа в пенсионната система, да се
запушат пробойни и да се правят нови баланси.

Кръстев на свой ред отбеляза, че парите за пенсии са "наши пари, които държавата преразпределя". "Може да
начертаем едни правила, но ако политиците не ги спазват, те се обезсмислят", уточни той. "Може да си позволим
това увеличение, тъй като това е дотация от бюджета. България, с БВП от 200 млрд. лв., може да осигури нужните
средства за дотация в пенсионната система. Въпросът е какво се постига с това", посочи икономистът.

Николов коментира т.нар. швейцарското правило, при което с всяка изминала година увеличението на пенсиите
ще по-малко.

"Това се дължи на осъвременяването на пенсиите с половината от коефициента на инфлацията и половината на
динамиката на средноосигурителния доход. Това, което ни казва докладът на НОИ е, че инфлацията ще бъде по-
ниска, а се прогнозира и по-ниска динамика на средния доход", поясни икономистът. Специалистът каза още, че
по-важно е как ще се движат реалните пенсии, тъй като това е функцията на швейцарското правило. "Това не е
повод за притеснение, тъй като единственото, което се казва е, че инфлацията ще бъде по-ниска. Политическият
въпрос е кои са мерките, които могат да увеличат стандарта на живот", поясни Николов.

Шулева допълни, че границата между осигуряващите се на минимална заплата и средна работна заплата е малка
и затова трябва да се разделят социалните функции от пенсионната. "Поне 25% от дефицита се дължи на този
проблем", добави бившият министър.

Николов смята, че може да увеличим прихода, а не да се чудим откъде да намерим пари. По думите му делът на
сивата икономика продължава да е 20%, което се отразява на приходите в бюджета.

"Все повече възрастни хора ще останат на пазара на труда, говори се за обвързване на пенсионната възраст с
очакваната продължителност на живота. Според мен това ще се случи около 2040-2050 година, когато очакваната
продължителност на живота ще достигне до 80 години", каза още икономистът.

/Поглед.инфо/ Световната организация за интелектуална собственост (WIPO) публикува във вторник 100-те най-
добри научно-технологични клъстери в Глобалния индекс на иновациите за 2024 г., съобщава "Синхуа".

Клъстерът Шънджън-Хонконг-Гуанджоу продължава да е на второ място в световен мащаб за пета поредна
година. Пекинският клъстер заема трето място, а този на Шанхай-Суджоу е на пето място. Първенец е клъстерът
на Токио-Йокохама.

Говорител на правителството на Хонконг приветства класацията, като добави, че тя продължава да дава високо
признание на водещата позиция на района на Големия залив Гуандун-Хонконг-Макао в областта на глобалните
иновации и технологии.

Хонконг ще продължи активно да насърчава развитието на иновациите и технологиите чрез укрепване на
капацитета за основни изследвания, подобряване на местната екосистема, ускоряване на трансформацията и
комерсиализацията на резултатите от научноизследователската и развойна дейност и насърчаване на нова
индустриализация за ускоряване на култивирането на нови качествени производствени сили в съответствие с
местните силни страни.

Хонконг също така ще се стреми да използва собствените си предимства и да засили сътрудничеството с
побратимените градове, като по този начин изгради по-всеобхватна и конкурентна в световен мащаб индустриална
верига.
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Световната организация за интелектуална собственост проучва гъстотата на подаването на патенти и статиите,
публикувани в списания за научни изследвания, за да идентифицира и класира водещите географски области в
глобалните научно-технологични изобретения и иновационни дейности.

За класирането тази година клъстерът Шънджън-Хонконг-Гуанджоу е подал 2303 молби за договори за патентно
сътрудничество на 1 милион жители от 2019 г. до 2023 г. и е публикувал 3469 научни статии на 1 милион жители от
2018 г. до 2022 г.

Министърът на икономиката и индустрията д-р Петко Николов ще проведе видеоконферентна среща с
икономическите съветници в Службите по търговско-икономическите въпроси (СТИВ) на България в цял свят.

На същата ще бъдат обсъдени възможностите за активизиране на икономическия потенциал на страната чрез
привличане на нови чуждестранни инвестиции и подпомагане на българския експорт.

Акцент ще бъде поставен върху задачите и приоритетите в дейността на Службите по търговско-икономическите
въпроси. Сред дискутираните теми ще бъдат и възможностите за премахване на пречките пред чуждестранните
инвеститори, както и предизвикателствата пред българските компании при навлизането или разширяването на
позициите им на международните пазари.

В онлайн срещата ще се включат още заместник-министър Николай Павлов и представители на Министерството на
икономиката и индустрията.

Очаква се следващия месец природният газ да поевтинее леко, с по-малко от предвидените 2 процента. Това
стана ясно по време на общественото обсъждане за цените на синьото гориво. Изпълнителнителният директор на
"Булгаргаз" Веселин Синабов обясни, че промяната се налага, тъй като предложените от тях цени са били по-
ниски от тези на нидерландската борса и клиентите им са поискали по-големи количества от предварително
заявените.

"Предложената цена за месец септември беше значително по-ниска от ценообразуващия индекс ТТФ. В резултат
част от клиентите поискаха увеличение на доставките за месец септември "Булгаргаз" ще внесе окончателната
цена, която ще бъде незначително повишение спрямо първоначално заявената", каза Синабов.

Председателят на Комисията за енергийно и водно регулиране Иван Иванов каза, че следващите месеци не би
трябвало да се очаква голямо поскъпване на газа.

"Трябва представителите на българският бизнес да знаят, че до голяма степен е направено необходимото за
защитаване на интересите на потребителите. В момента в Чирен нагнетените количества са 86% от капацитета на
подземното газово хранилище, а средно в Европейския съюз вече надминаха 91%. Това, разбира се, не означава,
че и цената автоматично ще намалее, но е една гаранция, че няма да има сериозен скок на цената в следващите
няколко месеца", аргументира се той.

По изключение енергийният регулатор ще вземе окончателно решение на 30 август, а новите цени на природния
газ ще влязат в сила от 1 септември.
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Обемът на новия бизнес по кредитите за потребление в левове нараства с 10,9 на сто или с 92,2 млн. лв. до 940,3
млн. лв., а този на предоговорените кредити и кредитите за рефинансиране - с 4,8% (5,8 млн. лв.) до 126,8 млн. лв.

Това показват данните за лихвената статистика на БНБ за юли месец 2024 г.

При жилищните кредити в левове обемът на новия бизнес спада с 3% (26,9 млн. лв.) до 861,9 млн. лв., а този на
предоговорените кредити и кредитите за рефинансиране - с 1,3% (2,2 млн. лв.) до 165,6 млн. лв.

Обемът на новия бизнес по другите кредити в левове се увеличава с 4,6% (1,5 млн. лв.) до 35,3 млн. лв., а този на
предоговорените кредити и кредитите за рефинансиране намалява с 27,1% (3,1 млн. лв.) до 8.2 млн. лв.

Обемът на новия бизнес по другите кредити в левове на Работодатели и самонаети лица се понижава с 3.2% (1
млн. лв.) до 30.4 млн. лв.

През юли средният лихвен процент по кредитите за потребление в левове на домакинствата се увеличава с 0,45
процентни пункта до 9,40 на сто, а годишният процент на разходите по тези кредити - с 0,60 до 10,13 процента.

Основният лихвен процент (ОЛП) през юли 2024 г. е 3,63%, като в сравнение с юни 2024 г. намалява с 0,15
процентни пункта.

РАБОТОДАТЕЛИ, ТРИСТРАННО
СЪТРУДНИЧЕСТВО - (БРОЙ НОВИНИ: 7)

Правителството предлага минималната работна заплата да стане 1 077 лв. от 1 януари 2025 г., става ясно от
Постановление на Министерски съвет, качено за обществено обсъждане.
Минималната работна заплата е най-ниското възнаграждение за положен труд, определено в нормативен акт на
правителството и един от основните инструменти за провеждане на подоходната политика.

Средногодишно, съотношението между размера на минималната работна заплата от 1 077 лв. към средната
работна заплата за период от 12 месеца, който включва последните две тримесечия на предходната 2023 г. и
първите две тримесечия на текущата 2024 година, е 50%.
Предложеният размер на МРЗ от 1 077 лв. се доближава до основните допускания по Актуализираната
средносрочна бюджетна прогноза за периода 2024 – 2026 г., където минималната работна заплата за страната за
2025 г. е заложена в размер на 1 052 лв., се посочва в мотивите към проекта, пишат от pariteni.bg
При размер от 1 077 лв. от 1 януари 2025 г. минималната работна заплата ще се увеличи със 144 лв., с което ще
бъде реализиран ръст от 15,4% спрямо определения от 01.01.2024 г. размер от 933 лв. При определяне на
размер от 1 077 лв. за 2025 г. ще се съхрани и доразвие националната практика за определяне на размера на
минималната работна заплата както по отношение на използваните статистически данни, така и по отношение на
целите за прозрачност и прогнозируемост на действащия механизъм. Също така, ще се направи важна стъпка в
посока на въвеждане в практиката на заложените в Директива 2022/2041 принципи и референтни стойности.
Процедурата за определяне на минималната работна заплата е в условия на изпълнена с предизвикателства
икономическа среда. Важен приоритет за правителството е поддържането на покупателната способност на най-
нископлатените работници и осигуряването на адекватност на заплащането им, като същевременно се запазят
работните места и бизнеса в условията на несигурна международна обстановка.
Проблеми с увеличението на минималната заплата
Установената практика в България е минималната работна заплата за страната да бъде ежегодно актуализирана
в търсенето на адекватно равнище, което отговаря едновременно както на отчетените макроикономически
показатели, така и на очакваните макроикономически прогнози. Актуализацията, която се основава на
динамичните социално-икономически трансформации, има за цел да регламентира цената на
нискоквалифицираната работна престация, като отчита широкопрофилното въздействие на този подоходен
показател както по отношение на социалното развитие, така и по отношение на конкурентоспособността на
българските предприятия, посочват от Министерски съвет.

Липсата на актуализация на минималната заплата ще окаже негативно въздействие върху реалните доходи на
работниците и върху способността на българския бизнес да прилага успешно моделите на управление в
съответствие с икономическото развитие. Тя е инструмент с потенциал да повлияе положително на
конкурентоспособността и жизненото равнище, за да се смекчат икономическите и социалните последици,
породени от цялостната непредсказуемост на международната среда и инфлационните процеси.
Предлаганият размер на минималната работна заплата от 1 януари 2025 г. ще допринесе за повишаване на
мотивацията на най-нискодоходната част от работната сила за търсене на работа, реализиране и задържане на
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трудовия пазар, за повишаване на жизненото равнище, намаляване на риска от бедност сред работещите и
намаляване на подоходното неравенство, както и за стимулиране на вътрешното търсене, се посочва още в
мотивите.

Редактор: Ясен Чаушев 

Увеличението ще е с 15,4% спрямо сегашния размер

Правителството предлага минималната работна заплата в страната да се повиши до 1077 лева от началото на
2025 г. Увеличението ще е със 144 лв., или с 15,4% спрямо сегашния размер на най-ниското възнаграждение у нас
- 933 лв.

Така от догодина минималната часова работна заплата ще бъде 6,49 лв.

Проектът на правителствено постановление е публикуван за обществено обсъждане.

Минималната работна заплата за страната за следващата календарна година се определя до 1 септември на
текущата година в размер на 50% от средната брутна работна заплата за период от 12 месеца, който включва
последните две тримесечия на предходната година и първите две тримесечия на текущата година според Кодекса
на труда.

Предложеният размер на минималната работна заплата от 1077 лв. се доближава до основните допускания по
Актуализираната средносрочна бюджетна прогноза за периода 2024 – 2026 г., където минималната работна
заплата за страната за 2025 г. е заложена в размер на 1052 лв.

Предлаганият размер на минималната работна заплата от 1 януари 2025 г. ще допринесе за повишаване на
мотивацията на най-нискодоходната част от работната сила за търсене на работа, реализиране и задържане на
трудовия пазар, за повишаване на жизненото равнище, намаляване на риска от бедност сред работещите и
намаляване на подоходното неравенство, както и за стимулиране на вътрешното търсене, посочва се в мотивите.

Необходимите средства за изпълнение на постановлението се осигуряват в рамките на предвидените средства по
бюджетите на бюджетните организации.

Всяка новина е актив, следете Investor.bg и в Google News Showcase. 

Правителството предлага минималната работна заплата да стане 1 077 лв. от 1 януари 2025 г., става ясно от
Постановление на Министерски съвет, качено за обществено обсъждане.
Минималната работна заплата е най-ниското възнаграждение за положен труд, определено в нормативен акт на
правителството и един от основните инструменти за провеждане на подоходната политика. Средногодишно,
съотношението между размера на минималната работна заплата от 1 077 лв. към средната работна заплата за
период от 12 месеца, който включва последните две тримесечия на предходната 2023 г. и първите две тримесечия
на текущата 2024 година, е 50%.
Предложеният размер на МРЗ от 1 077 лв. се доближава до основните допускания по Актуализираната
средносрочна бюджетна прогноза за периода 2024 – 2026 г., където минималната работна заплата за страната за
2025 г. е заложена в размер на 1 052 лв., се посочва в мотивите към проекта.
При размер от 1 077 лв. от 1 януари 2025 г. минималната работна заплата ще се увеличи със 144 лв., с което ще
бъде реализиран ръст от 15,4% спрямо определения от 01.01.2024 г. размер от 933 лв. При определяне на
размер от 1 077 лв. за 2025 г. ще се съхрани и доразвие националната практика за определяне на размера на
минималната работна заплата както по отношение на използваните статистически данни, така и по отношение на
целите за прозрачност и прогнозируемост на действащия механизъм. Също така, ще се направи важна стъпка в
посока на въвеждане в практиката на заложените в Директива 2022/2041 принципи и референтни стойности.
Процедурата за определяне на минималната работна заплата е в условия на изпълнена с предизвикателства
икономическа среда. Важен приоритет за правителството е поддържането на покупателната способност на най-
нископлатените работници и осигуряването на адекватност на заплащането им, като същевременно се запазят
работните места и бизнеса в условията на несигурна международна обстановка.
Установената практика в България е минималната работна заплата за страната да бъде ежегодно актуализирана
в търсенето на адекватно равнище, което отговаря едновременно както на отчетените макроикономически
показатели, така и на очакваните макроикономически прогнози. Актуализацията, която се основава на
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динамичните социално-икономически трансформации, има за цел да регламентира цената на
нискоквалифицираната работна престация, като отчита широкопрофилното въздействие на този подоходен
показател както по отношение на социалното развитие, така и по отношение на конкурентоспособността на
българските предприятия, посочват от Министерски съвет.
Липсата на актуализация на минималната заплата ще окаже негативно въздействие върху реалните доходи на
работниците и върху способността на българския бизнес да прилага успешно моделите на управление в
съответствие с икономическото развитие. Тя е инструмент с потенциал да повлияе положително на
конкурентоспособността и жизненото равнище, за да се смекчат икономическите и социалните последици,
породени от цялостната непредсказуемост на международната среда и инфлационните процеси.
Предлаганият размер на минималната работна заплата от 1 януари 2025 г. ще допринесе за повишаване на
мотивацията на най-нискодоходната част от работната сила за търсене на работа, реализиране и задържане на
трудовия пазар, за повишаване на жизненото равнище, намаляване на риска от бедност сред работещите и
намаляване на подоходното неравенство, както и за стимулиране на вътрешното търсене, се посочва още в
мотивите. 

Доклад на НОИ информира, че съотношението между броя на пенсионерите и броя на осигурените лица ще се
увеличи от 68 на сто през 2023 г. до 78 на сто през 2070 година. В документа пише, че осигурителните вноски
трябва да се увеличат почти двойно, за да се покрият разходите за пенсии. Размерът на действителната вноска за
пенсия е 16,3 на сто от осигурителния доход, а на необходимата - 37,5 на сто. В дългосрочен план до 2070 г.
дефицитът в допълнителното обществено осигуряване ще се запази на нива от около 5 на сто от БВП. 
"Няма нищо драматично в този доклад", каза пред Нова телевизия бившият министър на труда и социалните грижи
Лидия Шулева.

Тя смята, че решението на въпроса не е посочено в документа на НОИ. Експертът посочи, че трябва да се направи
реформа в пенсионната система, да се запушат пробойни и да се правят нови баланси.
"Може да начертаем едни правила, но ако политиците не ги спазват, те се обезсмислят", каза икономистът Адриан
Николов.

"Може да си позволим това увеличение, тъй като това е дотация от бюджета. България, с БВП от 200 млрд. лв.,
може да осигури нужните средства за дотация в пенсионната система. Въпросът е какво се постига с това", обясни
икономистът.
Николов коментира т.нар. швейцарското правило, при което с всяка изминала година увеличението на пенсиите
ще по-малко.

"Това се дължи на осъвременяването на пенсиите с половината от коефициента на инфлацията и половината на
динамиката на средноосигурителния доход. Това, което ни казва докладът на НОИ е, че инфлацията ще бъде по-
ниска, а се прогнозира и по-ниска динамика на средния доход", каза още икономистът.

Той посочи, че по-важно е как ще се движат реалните пенсии, тъй като това е функцията на швейцарското правило.

"Това не е повод за притеснение, тъй като единственото, което се казва е, че инфлацията ще бъде по-ниска.
Политическият въпрос е кои са мерките, които могат да увеличат стандарта на живот", допълни Николов.
Шулева посочи, че границата между осигуряващите се на минимална заплата и средна работна заплата е малка и
затова трябва да се разделят социалните функции от пенсионната.

"Поне 25% от дефицита се дължи на този проблем", каза още бившият министър.

Обучението по чужди езици за сметка на работодателя също е често срещана практика
Коучинг и менторски програми, вътрешнофирмени обучения, изготвяне на индивидуален план за кариерно
развитие - това са някои от основните придобивки, които IT компаниите в България предлагат за личностното
развитие на своите служители. Това става ясно от проучване на DEV.BG, което обхваща 1516 дружества,
включително най-значимите технологични фирми у нас. От участниците в изследването 60% са български, а
останалите – чуждестранни компании (т.е. такива, чийто централен офис е извън страната).
Близо една трета от регистрираните в платформата организации предлагат коучинг или менторска програма за
своите служители. В същото време почти всички организират вътрешнофирмени обучения за екипите си, а всяка
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втора инвестира и в сертификационни курсове.
"Радващо е, че в българския IT сектор развитието на служителите се цени и работодателите инвестират
значителни ресурси в тази посока. За тях това са ключови опции, на които разчитат за развитие на своите екипи, на
фона на липсата на достатъчно mid и senior кадри на IT пазара" - коментира Емил Попов, маркетинг мениджър
във фирмата.
Икономист на КНСБ: Ако искате по-висока заплата - направете синдикат и сключете КТД
Сред привилегиите за работещите в IT компаниите у нас са още изготвянето на индивидуален план за кариерно
развитие, възможност за посещение на конференции и семинари с билети, закупени от компанията, а в по-малка
степен – и провеждането на коучинг или менторски програми. Обучението по чужди езици за сметка на
работодателя също е често срещана практика в IT сектора у нас, като осигурените курсове са най-вече по
английски, немски и френски език.
istock Според анализа чуждестранните компании по-често предлагат възможности за професионално
усъвършенстване, като в различните категории разликата между тях и българските работодатели варира с между 2
и 8 процента. Освен че по-често предлагат придобивки, свързани с личностното развитие, чуждестранните
работодатели имат и повече хора в екипите си (над 38 000 служители с чуждестранен, спрямо над 27 000 – с
български работодател).
По въпроса за стойността на инвестициите, влагани от IT компаниите у нас в обучения на техните служители,
проучването сочи, че те са средно между 500 лв. и 700 лв. годишно на служител, като сумата варира според
големина на компанията и нейната локация. На този въпрос обаче не са отговорили всички участници в
проучването. 

Той е публикуван за обществено обсъждане

От 1 януари идната година минималната заплата за страната ще бъде 1077 лева вместо досегашните 933 лева.

Това предвижда проект на правителствено постановление, публикуван за обществено обсъждане.

Новият размер е определен съгласно разпоредбите на Кодекса на труда и е 50 процента от средната заплата за
период от 12 месеца.

По закон новата минимална заплата за следващата година се определя до 1 септември на настоящата. Така, от
догодина минималната часова работна заплата ще бъде 6,49 лв.

В доклада към проекта за новия размер на минималната заплата се посочва, че той ще допринесе за повишаване
на мотивацията на най-нискодоходната част от работната сила за търсене на работа, за повишаване на жизненото
равнище, намаляване на риска от бедност сред работещите и намаляване на подоходното неравенство, както и за
стимулиране на вътрешното търсене.

Предложеният размер на МРЗ от 1077 лв. се доближава до основните допускания по Актуализираната
средносрочна бюджетна прогноза за периода 2024 – 2026 г., където минималната работна заплата за страната за
2025 г. е заложена в размер на 1 052 лв.

При размер от 1077 лв. тя ще се увеличи със 144 лв., с което ще бъде реализиран ръст от 15,4% спрямо
определения от 1 януари 2024 година размер от 933 лв.

Определянето на нов по-висок размер на минималната работна заплата е фактор за повишаване на жизненото
равнище на най-нискодоходната част от пазара на труда, запазване на работните места и приобщаване на
работната сила към изискванията на пазара на труда.

Необходимите средства за изпълнение на Постановлението се осигуряват в рамките на предвидените средства по
бюджетите на бюджетните организации.

Кадър Нова

Няма нищо драматично в този доклад, заяви бившият министър на труда и социалната политика Лидия Шулева. Тя
смята, че решението на въпроса не е посочено в документа на НОИ. По думите ѝ трябва да се направи реформа в
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пенсионната система, да се запушат пробойни и да се правят нови баланси.

Икономистът Михаил Кръстев каза, че парите за пенсии са "наши пари, които държавата преразпределя".

"Може да начертаем едни правила, но ако политиците не ги спазват, те се обезсмислят", каза още той. "Може да си
позволим това увеличение, тъй като това е дотация от бюджета. България, с БВП от 200 млрд. лв., може да осигури
нужните средства за дотация в пенсионната система. Въпросът е какво се постига с това", обясни икономистът.

Адриан Николов коментира т.нар. швейцарското правило, при което с всяка изминала година увеличението на
пенсиите ще по-малко. "Това се дължи на осъвременяването на пенсиите с половината от коефициента на
инфлацията и половината на динамиката на средноосигурителния доход. Това, което ни казва докладът на НОИ е,
че инфлацията ще бъде по-ниска, а се прогнозира и по-ниска динамика на средния доход", каза още икономистът.

Той посочи, че по-важно е как ще се движат реалните пенсии, тъй като това е функцията на швейцарското правило.
"Това не е повод за притеснение, тъй като единственото, което се казва е, че инфлацията ще бъде по-ниска.
Политическият въпрос е кои са мерките, които могат да увеличат стандарта на живот", допълни Николов в ефира
на Нова.

Според доклад на НОИ: Вноската за пенсия е 16,3% от осигурителния доход, а трябва да е 37,5%

Шулева посочи, че границата между осигуряващите се на минимална заплата и средна работна заплата е малка и
затова трябва да се разделят социалните функции от пенсионната. "Поне 25% от дефицита се дължи на този
проблем", каза още бившият министър.

Кръстев каза, че това, което трябва да се направи, е да не се пречи на бизнеса и домакинствата, за да може
икономиката да расте с по-бързи темпове и за да бъде запълнена дупката без сътресения във финансовата
рамка. "Трябва да се помисли за облекчения на административната и данъчна тежест върху бизнеса и
домакинствата, а не за увеличения", каза още той.

Николов е на мнение, че може да увеличим прихода, а не да се чудим откъде да намерим пари. Той допълни, че
делът на сивата икономика продължава да е 20%, което се отразява на приходите в бюджета.

"Все повече възрастни хора ще останат на пазара на труда, говори се за обвързване на пенсионната възраст с
очакваната продължителност на живота. Според мен това ще се случи около 2040-2050 година, когато очакваната
продължителност на живота ще достигне до 80 години", допълни икономистът.

За реклама в "Петел" на цена от 60 лева без ДДС на ПР публикация пишете на info@petel.bg

ТЕМИ В РАЗВИТИЕ - (БРОЙ НОВИНИ: 6)

По следите на внос на санкционирано дизелово гориво от Русия за България

Въпреки пълната забрана, вносът на руски горива в ЕС никога не е спирал и България е имала своя "достоен" дял.
Основният играч в схемите в началото беше Турция с нейния внос на предимно руско дизелово гориво през
пристанищата Мерсин и Дортьол, където продуктът бе преетикетиран с нови сертификати за произход, издадени
от местната търговска камара, и изпратен за ЕС. В този бизнес с размяна на сертификати няма светци и тази
статия е опит да се повдигне капака на тайната зад неотдавнашното преминаване на посредническия порт от
Мерсин в Турция към Александрия в Египет, където руските дизелови товари също се преетикетират като
египетски продукт.

Цялата схема за заобикаляне на санкциите, използвана от руските компании за продажба на суров петрол или
рафинирани петролни продукти в Европейския съюз, непрекъснато се модернизира, за да бъде в крак с най-
новите технологии за санкции. В известен смисъл има състезание между тези, които създават санкциите, и тези,
които ги заобикалят. Руските петролни компании, подкрепяни от руски дипломати и разузнавателни служби, са
активни в различни държави, които препродават руски рафинирани продукти, като ОАЕ, Тунис, Либия и Турция,
към които, както бе споменато по-горе, се прибави и Египет.

Приходите от продажбата на руски суров петрол остават на значително високи нива, като по последни оценки на
МАЕ за юли те са около 17 милиарда щатски долара и няма признаци за намаляване на тази цифра. Тази
тенденция се запазва въпреки санкциите, насочени към веригата за създаване на стойност на рафинираните
продукти чрез схемата "тъмен флот" след товаренето им в петролните терминали в Русия, включително
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застрахователите (Ингострах и СОГАЗ), чартьорите и търговците.

Нека да разгледаме една прясна схема за търговия "на тъмно". При тази схема руски дизел, натоварен в
Новоросийск, след плаване до Египет се озовава на пристанище Варна, от което се възползват известни
български търговци на горива и известен петролен олигарх, свързан с още по-влиятелния политически олигарх
Делян Пеевски. България е само една от многото държави – членки на ЕС, които внасят преетикетиран руски
дизел. Да разгледаме само един от по-новите примери в тази схема в прогрес.

По данни на компанията за проследяване на енергийни товари в реално време Vortexa през последните 12
месеца повече от 50 танкера с около 1,4 млн. тона руско дизелово гориво са били разтоварени на петролните
терминали в Египет. Въпреки че Египет разполага с няколко рафинерии, техният капацитет и технология са
донякъде ограничени, което води до невъзможност да се задоволи напълно вътрешното търсене на рафинирани
продукти. Това обяснява защо през последното десетилетие страната винаги е била нетен вносител на горива.
Изведнъж, през последната около година, Египет се превърна в основен износител на рафинирани петролни
продукти, като повече от 24 танкера, превозващи около 660 000 МТ дизелово гориво, напускат страната към
различни дестинации в Средиземноморието, главно за пристанищата на ЕС, но и в Черно море.

Руската схема за преетикетиране на рафинирани нефтопродукти се основава на предположението, че Египет
разполага с рафинерии, които официално биха могли да произвеждат същата стока от суровия нефт, който
преработват. Проблемът с този наратив е, че рафинираният продукт никога не достига до местния пазар, а в
повечето случаи просто се разтоварва в резервоарите за съхранение на брега в петролния терминал в
Александрия и след това се претоварва с променените сертификати за произход на нови танкери в посока ЕС.

В нашия конкретен случай с дизеловия товар, доставен на нефтения терминал във Варна, продавачът е BAHE
Energy – пълно наименование BAHE ENERJİ SANAYİ VE DIŞ TİCARET LİMİ, регистрирана в Истанбул. За доставката
на дизеловото гориво до Варна BAHE Enerji използва плаващия под флага на Маршаловите острови танкер Easterly
Canyon, нает от Coral Energy, част от прокси мрежата на Роснефт, за да транспортира руското дизелово гориво от
резервоара на нефтения терминал в Александрия до Варна с легендата, че дизеловото гориво е произведено в
рафинерията MIDOR – със сертификат за произход.

По пътя си корабът спира на турското пристанище Мерсин, което често се появява в регистрите на танкерите,
доставили гориво в България. Той разтоварва 4 500 тона в Турция, преди да продължи към Варна с останалите 25
500 тона. Easterly Canyon с руски дизел с египетски сертификат за произход, акостира на нефтения терминал във
Варна и престоява там четири дни, от 6 до 9 август, като купувачи на дизел са двама видни играчи на българския
пазар на горива, сред които близкият до Магнитски санкциониран Пеевски Инса Ойл. Купувачите имат пълна
представа за произхода на дизеловото горива.

Според източници на "Алтернативи и анализи" сравнително дългият престой – три дни – се обяснява със
специфичната схема, която трябва да гарантира плащането на санкционирания продукт по начин, който властите
не могат да проследят. Първо, "Инса Ойл" обединява усилията си с друг търговец на горива в България, за да си
поделят покупката на руския дизел, тъй като българските банки ограничават банковите кредити на всяка от
компаниите, да не говорим за санкционирани руски горива. За това доставката започва след плащане. По принцип
авансовите плащания са задължителни при спот продажби, а плащането е в кеш е класика Накрая, важно е да се
гарантира, че граничните и митническите служители не са твърде придирчиви при проверката на произхода на
продукта. Типичният отговор на това и други запитвания от страна на митническите служители е, че те не са
длъжни да гледат отвъд автентичността на представения сертификат. Главна дирекция "Митници" обаче разполага
със свои експерти и митническо разузнаване, информация от партньорски служби и достъп до системи за
проследяване на кораби и източници в реално време, за да установи това, което нашият екип от открити източници
е открил. Номинално митническият служител не е длъжен да гледа отвъд сертификата за произход, а египетският
изглежда автентичен. Но заобикалянето на санкциите е престъпление и могат да информират прокуратурата и да
започнат разследване.

Продължаващо в момента международно разследване би могло да навлезе по-дълбоко и да установи още много
подробности, характерни за прането на руско дизелово гориво, което пристига във Варна или Бургас. Всеки вид
дизелово гориво носи "доказателството" си за произход в сертификата за качество и руските рафинерии и суров
петрол не правят изключение.

Сенчестата верига по пътя на този товар от руско пристанище, през операция по преетикетиране завършва във
Варна, където българските митнически и гранични власти обикновено се придържат към официалната
документация. Митническите документи на товара от Варна след това се обработват в рафинерията "Инса Ойл",
където качеството на продукта се тества в лабораторията на INSA, а митническите власти с удоволствие
позволяват дизелът да бъде "обработват " по-нататък и да излиза като продукт вече на българската рафинерия.
Тази верига на съучастие илюстрира степента на завладяване на държавата – както Министерството на
вътрешните работи (гранична полиция), така и Агенция "Митници" са под прекия контрол на г-н Делян Пеевски. Той
организира ареста на бившата шефка на митниците в правителството на Денков под фалшив претекст, за да
гарантира, че ще останат неговите висши митнически служители във Варна, Бургас и други гранични пунктове ще
гледат встрани, когато става въпрос за внос на руски дизел или други "чувствителни" стоки.

Основните играчи в сектора на горивата и бургаската рафинерия, която в момента е притежение на Лукойл, както и
държавният бюджет, страдат от нелоялната конкуренция на дъмпинговите цени на руския дизел, но мълчат.



Негативните фискални и пазарни последици са трудно измерими, да не говорим за накърнената репутация на
страната като купувач на санкционирани руски енергийни продукти, което увеличава военния арсенал на Кремъл.
Но основната притегателна сила на руския дизел, както и на руския газ, е дъмпинговата цена, които се продават с
голяма отстъпка – при дизела с повече от 100 долара на тон, които се усвояват от посредниците, предимно
руснаци, от нефтения терминал в Русия до помпата. А милиарди пълнят хазната на Путин.

За сведение, само през тази година INSA Oil е внесла 300 000 тона дизелово гориво. Можем само да
предполагаме какъв е делът на руския дизел на българския пазар, но повечето товари са получени от Мерсин, а
сега и от Александрия. Следващите в схемата за преетикетиране са либийските пристанища и вече танкерите,
които доставиха гориво във Варна са акостирали там.

Горното би трябвало да ви даде ясен ориентир кой е истинският г-н Кеш в българската политика.

Разследващ екип на Алтернативи и Анализи

Petel.bg, Кадър Нова

Няма пари за половината пенсии

Няма нищо драматично в този доклад, заяви бившият министър на труда и социалната политика Лидия Шулева. Тя
смята, че решението на въпроса не е посочено в документа на НОИ. По думите ѝ трябва да се направи реформа в
пенсионната система, да се запушат пробойни и да се правят нови баланси.

Икономистът Михаил Кръстев каза, че парите за пенсии са "наши пари, които държавата преразпределя".

"Може да начертаем едни правила, но ако политиците не ги спазват, те се обезсмислят", каза още той. "Може да си
позволим това увеличение, тъй като това е дотация от бюджета. България, с БВП от 200 млрд. лв., може да осигури
нужните средства за дотация в пенсионната система. Въпросът е какво се постига с това", обясни икономистът.

Адриан Николов коментира т.нар. швейцарското правило, при което с всяка изминала година увеличението на
пенсиите ще по-малко. "Това се дължи на осъвременяването на пенсиите с половината от коефициента на
инфлацията и половината на динамиката на средноосигурителния доход. Това, което ни казва докладът на НОИ е,
че инфлацията ще бъде по-ниска, а се прогнозира и по-ниска динамика на средния доход", каза още икономистът.

Той посочи, че по-важно е как ще се движат реалните пенсии, тъй като това е функцията на швейцарското правило.
"Това не е повод за притеснение, тъй като единственото, което се казва е, че инфлацията ще бъде по-ниска.
Политическият въпрос е кои са мерките, които могат да увеличат стандарта на живот", допълни Николов в ефира
на Нова.

Според доклад на НОИ: Вноската за пенсия е 16,3% от осигурителния доход, а трябва да е 37,5%

Шулева посочи, че границата между осигуряващите се на минимална заплата и средна работна заплата е малка и
затова трябва да се разделят социалните функции от пенсионната. "Поне 25% от дефицита се дължи на този
проблем", каза още бившият министър.

Кръстев каза, че това, което трябва да се направи, е да не се пречи на бизнеса и домакинствата, за да може
икономиката да расте с по-бързи темпове и за да бъде запълнена дупката без сътресения във финансовата
рамка. "Трябва да се помисли за облекчения на административната и данъчна тежест върху бизнеса и
домакинствата, а не за увеличения", каза още той.

Николов е на мнение, че може да увеличим прихода, а не да се чудим откъде да намерим пари. Той допълни, че
делът на сивата икономика продължава да е 20%, което се отразява на приходите в бюджета.

"Все повече възрастни хора ще останат на пазара на труда, говори се за обвързване на пенсионната възраст с
очакваната продължителност на живота. Според мен това ще се случи около 2040-2050 година, когато очакваната
продължителност на живота ще достигне до 80 години", допълни икономистът.

ЗА КАКВО Е СЪЗДАДЕНО ЧОВЕЧЕСТВОТО
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Чужденци взимат работни визи у нас, за да избягат в други европейски страни

Случаят с изчезналите сезонни работници в Слънчев бряг не е прецедент. Оказва се, че 40% от получилите
разрешение за работа в България не остават да работят в страната.

Данните цитират работодателите, като се позовават на статистика на МВР.

Последният случай е отпреди няколко дни, когато хотелиер по морето сигнализира, че наети от него работници
изчезнали само две седмици след като започнали работа при него. Предположението е, че хората са дошли у нас,

само за да могат след това да отидат да работят в друга държава.

Проблемът е от няколко години и вече притеснява бизнеса. Затова оттам обмислят мерки, които да
регламентират наемането на работна сила от трети страни и очакват от държавата да регулира по-добре процеса.

Най-често работниците с работни визи от България заминават за Европа.

Визата може да им предостави право да се движат на територията на Европейския съюз, но разрешението за
работа е само за страната, за която е издадено.

Това създава проблем както за наетите, така и за работодателите

и за страните-членки, обяснява Мария Минчева – заместник-председател на Българската стопанска камара.

Преди 10 години Павел Дуров, основател и главен изпълнителен директор на най-популярната рускоезична
социална медия VKontakte (VK), създадена по модела на Facebook, обяви на 16 април 2014 г., че е казал "не" на
ФСБ, като е отхвърлил искането на руската служба за сигурност да предаде личните данни на организаторите на
революционните групи на Евромайдана в Украйна.

"Предаването на лични данни на украинци на руските власти щеше да бъде не само незаконно, но и предателство
спрямо всички онези милиони украинци, които ни се доверяват", написа той. Той призна, че решението му ще му
коства контрола върху компанията - принуден е да продаде дела си във VK.

Вторият му пост, два часа по-късно, гласеше: "На 13 март 2014 г. прокуратурата поиска от мен да затворя
антикорупционната група на Алексей Навални. Не закрих тази група през декември 2011 г. и със сигурност няма да
я закрия и сега. През последните седмици бях подложен на натиск от различни ъгли. Успяхме да спечелим повече
от месец, но е време да заявя следното - нито аз, нито екипът ми ще провеждаме политическа цензура...
Свободата на информацията е неотменимо право в постиндустриалното общество".

Пет дни по-късно Дуров е уволнен като главен изпълнителен директор. Скоро след това той напуска Русия и никога
не се завръща.
Така Дуров, тогава 29-годишен ИТ предприемач от Санкт Петербург, губи първото си дете, социалната мрежа
"Вконтакте" и родината си. По-късно той приема френско гражданство.

Запазва виждането си, че интернет технологиите могат да бъдат глобално и успешно предизвикателство за
традиционните национални системи за контрол. И запази репутацията си - повечето руснаци се възхищаваха на
смелостта му и на позицията му срещу ФСБ. Запази и контрола над нов проект, по който екипът му работеше от
известно време - месинджъра Telegram.

Telegram се оказа по-креативен от другите месинджъри, когато даде на потребителите си възможност да
управляват канали - новинарски емисии, администрирани от потребителите. В страните, където свободата на
медиите беше подложена на атаки от страна на правителствата, тези канали се превърнаха в заместител на
новинарските емисии, макар и не съвсем - най-популярните канали бяха пълни наполовина с новини, наполовина
с клюки, в някои случаи от известни и надеждни източници, но също така и от анонимни източници, които се
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позиционираха като вътрешни хора.

В Русия и двете страни се възползваха от тази нова функция на Telegram - прокремълските блогъри използваха
каналите на Telegram, за да разпространяват пропаганда и дезинформация, докато независимите журналисти и
активисти се обърнаха към Telegram, за да преодолеят цензурата.

Системата за съобщения придоби популярност по целия свят, особено в страни с лоша свързаност и авторитарни
режими, и там се превърна в конкурент на месинджъра WhatsApp на Facebook.

Това поставя Дуров в противоречие с все повече правителства: Русия забрани Telegram за две години през 2018 г.,
а Иран блокира приложението по време на протестите през 2017 г. и през 2018 г. Западните правителства също
бяха разтревожени, защото Telegram ставаше все по-популярен сред терористични групи и всякакви престъпници.
Услугата е обвинявана, че подпомага перачи на пари, терористи, екстремни порнографи и насилници на деца.

Дуров поддържаше публичната си позиция относно неприкосновеността на личния живот, но тайно договаряше
сделки с правителствата, които доведоха до отмяна на забраните, и никога не разкриваше условията си.

Например, не сме сигурни защо точно Кремъл отмени забраната си за услугата за съобщения през 2020 г. Кремъл
заяви, че Дуров трябва не само да забрани "екстремисткото съдържание", но също така искаше той да предаде
ключовете за криптиране на Telegram, които биха позволили на властите да четат лични разговори. Telegram беше
деблокиран през юни 2020 г. Дали Дуров е сключил някаква сделка с ФСБ? Не знаем.

След безпрецедентната и екзистенциална офанзива на Кремъл срещу независимите медии в навечерието на
тоталното нахлуване в Украйна през 2022 г. повечето руски журналисти и опозиция започнаха да използват
Telegram, заедно с YouTube. Дуров не положи никакви усилия да блокира това, нито пък вдигна пръст за
нарастващото присъствие на прокремълски блогъри в приложението.

Когато започна пълномащабната война в Украйна, ние стартирахме канал в Telegram за нашия уебсайт
Agentura.ru. Уебсайтът беше блокиран от Кремъл, но в канала - не. Тази история е валидна за много руски
независими медии, които сега са в изгнание.

В същото време войната даде тласък на провоенно настроените блогъри, които се радваха на огромно количество
последователи, което помогна за мобилизиране на обществената подкрепа за войната и за набиране на средства
за руската армия.

В резултат на това Дуров се оказва под обстрел от всички страни: Кремъл изисква от него да блокира това, което
не му харесва, а руските либерали критикуват Telegram, че предоставя платформа на подстрекателите към война.
Междувременно правозащитници предупреждаваха антивоенните активисти да не използват Telegram като
месинджър, защото не е ясно дали властите имат достъп до системата.

Непосредствената смесица от потребители, включваща две воюващи армии, отразява точно идеята на Дуров за
свободата на изразяване. Всеки може да има думата в социалните медии и не трябва да има никакъв контрол от
страна на което и да е правителство.

Неговото квазианархистично отношение сякаш повтаря идеологията на ранното хакерско движение от 80-те
години на миналия век, но то не е устойчива стратегия днес, когато правителствата по целия свят са в настъпление
срещу свободния подход онлайн. Тази бюрократична контраофанзива е ефикасна и успешна.

На първо място, властите признаха, че дори зад най-амбициозните глобални платформи стоят човешки същества,
които могат да бъдат подложени на всякакъв вид натиск. Например през 2016 г. бразилските власти задържаха за
кратко Диего Ж. Дзодан, вицепрезидент на Facebook за Латинска Америка, защото WhatsApp отказа да споделя
съобщенията на предполагаеми наркодилъри.

На второ място, концепцията, че големите магнати от технологичния бизнес са твърде именити, за да се забъркат
с тях дори авторитарните държави, беше тихо изоставена, когато през 2020 г. Джак Ма, високопоставен китайски
милиардер и основател на Alibaba, изпадна в конфликт с властите. Листването на компанията му на фондовата
борса беше спряно и Ма изчезна от общественото внимание. По-късно той отново се появява в Япония като
гостуващ професор в Токийския колеж.

Погледнато в ретроспекция, Дуров е водил очарователно съществуване по време на изгнанието си в Дубай.
Технологичните нагласи от 2014 г. изглеждат безнадеждно остарели 10 години по-късно. Правителствата от САЩ
до Европа и далеч отвъд тях въвеждат все повече и повече регулации за социалните медии - от Facebook до
TikTok.

Никой - освен може би самите технологични титани - не може да оспори доказателствата, че непокорните
социални медии могат да нанесат много щети. Времето на немодерираните социални медии отдавна е отминало.

Как точно става това, е въпрос, който трябва да се обсъди. Но в другия край на спектъра националната държава
има възможност да арестува онези, които отказват да сътрудничат. Така французите решиха да накарат Telegram
да сътрудничи с правоприлагащите органи на страната. Налице са и други инструменти - през 2020 г. Индия
забрани изцяло 59 китайски приложения.



Но дали държавната принуда е единственият начин за налагане на правила?

На потребителите постоянно се предлага следната алтернатива - или опасно хаотични социални медии, или
правителствен контрол. Но може би има и други възможности.
Социалните медии са съществена част от модерната обществената тъкан и нашето общество - чрез
неправителствени организации или парламенти и парламентарни изслушвания, е напълно способно да създаде
механизми за контрол, които не включват арести на изпълнителни директори заради липса на модериране.

Десетки тайни пътувания на основателя на Павел Дуров до Русия са открити в хакнати документи на Федералната
служба за безопасност (ФСБ). Те бяха публикувани от независимата руска медия "Медуза" и основателят на
Kremlringram Ярослав Ажнюк – украински и американски хайтек предприемач, пише "24 часа".

Разкритията си Ажнюк публикува в "Украинска правда", както и на сайта Kremlingram, който е посветен на
разкриване на връзките на приложението "Телеграм" на Павел Дуров с режима на Владимир Путин. Според него
пътуванията са се случили с подкрепата на ФСБ и потвърждават, че уж сигурното приложение за комуникация
"Телеграм" е било пробито от руските специални служби и Дуров всъщност работи за режима на Путин.

След продажбата на Vkontakte Павел Дуров многократно преминава границата. За тези, които са запознати с
официалната позиция на Дуров, че е станал изгнаник и не може да се върне в страната си, този факт сам по себе
си би трябвало да е интересен, тъй като вероятно означава, че Дуров не е казвал истината за конфликта си с
руските власти, казва Ажнюк.

Изненадващо Павел Дуров се появява в Русия и на 18 юни 2020 г., денят, в който Telegram беше предполагаемо
деблокиран след две години предполагаемо блокиране. Като полетът е няколко часа след като деблокирането.
Този факт хвърля сянка върху тезата на Дуров, че не е сключвал никакви споразумения с руските власти.

"Казвам "предполагаемо блокиране", защото Telegram всъщност работеше прекрасно в Русия по това време, може
би с малки прекъсвания. А фактът, че централното правителство се е опитало да я блокира, не е много
убедителен, защото държави с по малък технологичен потенциал от Русия, като Пакистан и Куба, успешно
блокираха платформата в своите страни. В статията на Уикипедия за блокирането на Telegram са изброени 17
държави, освен Русия, в които са били наложени ограничения. Всички западни медии обаче приеха тази история
за чиста монета и съобщиха, че Telegram е толкова мощен и сигурен за съобщения, че дори в ужасната Русия не са
успели да го блокират. Този разказ се запазва в повечето западни медии и до днес и почти никой не поставя под
съмнение истинността на това блокиране", пише Ажнюк.

Според него неуспешните опити да бъде блокиран "Телеграм" в Русия всъщност са рекламна кампания за
приложението, което твърди, че е сигурна, криптирана и независима услуга за комуникация. "Също така е трудно
да се сетим за по-добър шпионски актив, от услуга за уж сигурни съобщения. А историята на взаимоотношенията
на Павел Дуров с руските власти и опитите на Павел да прикрие тези взаимоотношения подсказват, че такива
договорености не могат да бъдат изключени", подчертава украинският предприемач в своята публикация в
"Украинска правда".

Данните от граничните пунктове изглеждаха сензационни. Ако това е вярно, те разрушават разказа на Дуров за
"изгнаника" и показват, че той публично е лъгал за отношенията си с руската държава. А ако е така, това повдига
въпроса "защо Дуров ни е излъгал?".

"По молба на нашия анонимен информатор, на 10 януари 2024 г. споделих данните с колеги журналисти и
активисти в чата Kremlingram Signal. Беше очевидно, че те трябва да бъдат проверени преди публикуването им и
затова трябваше да намерим независимо потвърждение от втори източник. И тук се сблъскахме с трудности.
Въпреки усилията на разследващите журналисти, запитванията ни до специалните служби и използването на
контакти в Русия, ЕС и САЩ, не успяхме да получим потвърждение на тези данни. В един момент започнах да
предполагам, че това писмо може да е било дезинформация, която да провокира Kremlingram да публикува
непотвърдени данни и по този начин да компрометира инициативата", пише Ажнюк. Но сега, изглежда, се появи и
втори такъв източник.

Руската медия "Медуза" цитира разследващия журналист Андрей Захаров, който съобщава за безпрецедентно
голямо изтичане на базата данни на ФСБ за граничните преходи от 2014 до 2023 г. Медуза твърди, че в
потвърждение на това, че данните в базата данни са истински, Захаров е публикувал данни за преминаването на
границите от Абрамович, Патрушев, Дуров и самия Захаров.

Тези данни включват:
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24 влизания и излизания през 2015 г. (от 25 май до 28 декември)
39 записа за 2016 г. (от януари до декември)
39 записа за 2017 г. (от януари до декември)
Последният запис за 2017 г. е отпътуване на 26 декември 2017 г. с влак от Санкт Петербург за Финландия в
Хелзинки.
Няма записи за 2018 г. и 2019 г.
15 записа за 2020 г., считано от 18 юни 2020 г.
8 записа за 2021 г.

"Нека ви напомня, че на 16 април 2018 г. Роскомнадзор започна да блокира IP адреси, използвани от Telegram.

Също така през май 2020 г. Павел с тъга обяви, че поради решение на американски съд след 2,5 години спира
разработването на криптовалутата TON (което по-късно продължи). По онова време TON беше основният залог на
Telegram да започне да печели пари. Според нашата оценка от 2013 г. до 2020 г. за Telegram са похарчени най-
малко 688 млн. долара, включително 220 млн. долара само през 2020 г. Според публично достъпните данни
Tелеграм не е имал приходи поне до средата на 2021 г. Дуров многократно е изразявал разочарованието си от
това решение и от американската политическа система като цяло.

Следващият запис е от 18 юни 2020 г., 19:13:47 ч., отново заминаване, със самолет от летище Пулково-1 (Санкт
Петербург) за Сърбия, Белград. Интересното тук е, че между 2017 г. и 2020 г. базата данни не съдържа никакви
данни за това как Дуров е влязъл отново в Русия. Това означава, че или влизането му е било извършено по начин,
който не е отразил това в базите данни, или част от данните за влизанията и излизанията на Дуров през 2018-2020
г. са били изтрити от базата данни", посочва украинският предприемач.

Но още по-интересно е, че именно на 18 юни 2020 г., в 15,00 ч. московско време, на уебсайта на Роскомнадзор се
появи съобщение за "отблокирането" на Telegram в Русия.

Ако сравним датите, местата и надписите на снимките в Instagram на Дуров от Полтава с данните, получени за
неговото движение, няма противоречия. Единственият факт, който заслужава внимание, е, че има много снимки от
САЩ, Франция, Малдивите, Финландия и други места, но нито една от Русия – въпреки повече от 60 пътувания.
Както и при останалата част от публичната си комуникация, Павел крие пътуванията си до Русия, поддържайки
образа си на изгнаник.

За още интересни новини, интервюта, анализи и коментари харесайте нашата страница ДЕБАТИ във Фейсбук! 

Делегацията на партия "Възраждане" вероятно е отишла на форума на БРИКС в Москва без покана. Тази новина
"изплува" именно от представители на политическата формация.

Общинският съветник Деян Николов се похвали с баджа си в социалната мрежа. От снимката става ясно, че
тримата членове на "Възраждане" сами са заплатили билетите си и то за не малка сума.

Оказва се, че всеки е дал по 1620 долара, или около 2770 лева на човек.

От Facebook става ясно, че те са с билети тип "Стандарт". А справка в страницата на събитието сочи, че този билет
струва 144 хил. рубли и не дава пълен достъп до събитието.

С него може да се присъства на бизнес събитията в програмата, да се посети изложба, а носителите му получават
скромен комплект материали – тетрадка и молив.

SafeNews припомня, че делегация на "Възраждане" пристигна в Москва. Целта на посещението е участие в най-
мащабния Международен форум на страните от БРИКС.

Това се казва в разпространено до медиите прессъобщение от партията.

Делегацията е водена от Костадин Костадинов – председател на "Възраждане". В нея участват още Деян Николов
– общински съветник и председател на "Възраждане" в София и Коста Стоянов – народен представител.

Международният форум започна вчера и завършва днес, 28 август 2024 г. в Москва.

Неговите цели са сътрудничество между участниците на ниво междуобщински интеграции, устойчиво развитие и
обмен в социалната сфера, екология, транспорт, инфраструктура, информационни технологии, изкуствен интелект,
урбанистика, икономическо, инвестиционно, туристическо и културно взаимодействие. В рамките на събитието ще
се проведе и интерпарламентарен форум.

Заглавие: Падение! "Възраждане" са отишли на форума на БРИКС без покана?
Дата: 28.08.2024 12:42
Медия: SafeNews.bg

https://safenews.bg/padenie-vazrashdane-sa-otishli-na-foruma-na-brics-bez-pokana/


Във форума ще вземат участие делегати от 100 страни, сред които и делегацията на "Възраждане".

Източник: "24 часа"
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